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STYRELSENS BERÄTTELSE ÖVER VERKSAMHETEN 2023 
SOCIALDEMOKRATERNA I SKÅNE 
 

 

MEDLEMSANTAL OCH ARBETAREKOMMUNER  
 

Den 31 december 2023 hade partidistriktet 7709 medlemmar varav 7114 betalande. 

(2022: 7 872 varav 7176 betalande). Antalet arbetarekommuner var oförändrat 33. 

Under året värvades 785 (2022: 1139) nya medlemmar.  

Det ger en total nettominskning med 62 betalande medlemmar vilket motsvarar 

och cirka -0,8 procent. 

 

Medlemsantalet har tidigare år varit: 
Antal betalande medlemmar visas inom parentes 

 

2013 9 631 (9 381)  2014 10 296 (9 211) 

2015 9 709 (7 890)  2016 9 967 (7 940) 

2017 8 797 (7 195)  2018 9 851 (7 270) 

2019 8 997 (6 792)  2020 7 155 (6 524) 

2021 7 397 (6 816)  2022 7 872 (7 176) 

2023 7 709 (7 114) 

 

 

DISTRIKTSSTYRELSEN 
Distriktsstyrelsen har under året haft 12 sammanträden. Styrelsen har haft följande 

sammansättning efter årsmötet 2023: 

 

Ordinarie; Niklas Karlsson, ordförande, Landskrona, Annelie Karlsson, vice 

ordförande, Kristianstad, Joakim Sandell, kassör, Malmö, Per-Ola Nilsson, facklig 

ledare, Ystad, Maria Ward, studieorganisatör, Helsingborg, Johan Pettersson, 

Klippan, Rikard Larsson, Staffanstorp, Marika Bjerstedt, Osby, Anna Wallentheim, 

Hässleholm, Katrin Stjernfeldt Jammeh, Malmö, Sara Anheden, Tomelilla, Anna-

Lena Hogerud, Lund och Johan Andersson, Eslöv.  

 

Suppleanter; Marianne Fundahn, Trelleborg, Anders Almgren, Lund, Marie 

Granlund, Malmö, Martin Hallingström Skoglund, Kristianstad, och Menaid Nocic 

Åstorp.  
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Adjungerade till styrelsen; Morgan Johansson, Lund, partistyrelsen, Henrik 

Fritzon, Kristianstad, regionfullmäktigegruppen, Anna Wallentheim, Hässleholm, 

Skånska riksdagsgruppen, och Kalle Olofsson, SSU-distriktet, Sabina Månsson 

Hultgren, Kvinnodistriktet, Per-Arne Håkansson, Ängelholm, Socialdemokrater för 

Tro och Solidaritet och Heléne Fritzon, Kristianstad, Europaparlamentet. 

 

Verkställande utskottet; Niklas Karlsson, Anneli Karlsson, Joakim Sandell, Per-

Ola Nilsson och Maria Ward. Adjungerade har varit Henrik Fritzon och Morgan 

Johansson.  

 

REVISORER 
Ordinarie; Stig Svensson, Lund, Birgit Hansson, Malmö, Elo Johannessen, 

Hässleholm.  

Revisorsersättare; Rose-Marie Carlsson, Malmö, Thomas Schiffer, Staffanstorp 

och Ulla-Christina Lindberg, Tomelilla. 

 

VALBEREDNING 

Valberedningen har bestått av Cecilia Dahl-Andersson, Trelleborg, ordförande, Leif 

Jakobsson, Malmö, Inger Åbonde, Tomelilla, Marie Nilsson, LO-distriktet, Irene 

Nilsson, Hässleholm, Elisabeth Stenberg Michalski, Bromölla, Torbjörn Lövendahl, 

Staffanstorp, Eva Örtegren, Landskrona, Ann-Chrestin Saedén, Ystad, Bitten 

Mårtensson, Åstorp, Tommy Augustsson, Osby, Eleni Rezaii Liakou, Lund och 

Mikael Skoog, Helsingborg.  

 

 

DISTRIKTSEXPEDITIONEN 

På partidistriktets expedition, Folkets Hus, Malmö, har under året följande personal 

varit anställda: 

Ombudsmän: Petra Bergquist, Staffanstorp, Anders Svärd, Svalöv, Margareta 

Liljedahl Eriksson, Helsingborg, Elin Engdahl, Lund, samt Anders Malmström, 

Malmö 

Verksamhetassistent: Harris Cheema, Malmö 

Administratör/Vaktmästare: Mikael von Krassow, Ängelholm 
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UTSKOTT OCH ARBETSGRUPPER 
Fackligt utskott: Per-Ola Nilsson, ordförande, Mats Löfström, Livs, Thomas 

Westman, Målareförbundet, Vehid Stovrag. GS, Tina Christensen, Kommunal, 

Stefan Pinjefors, SEKO, Anders Nilsson, Elektrikerna, Roland Wiking, Byggnads, 

Mats Panther, Handels, Andreas Johansson, Hotell- & Restaurangfacket, Leif 

Göthed, IF Metall, Lars Klang, Transport 

 

Ersättare: Neziya Rahman, Livs, Kaj Persson, Målarna, Olga Krivtsova, 

Kommunal, Esse Johansson, SEKO, Andreas Ek, Handels 

 

Inadjungerade: Markus Blomberg, LO, Maria Olsson, ABF Skåne  

 

 

PARTIET I ÖVRIGT 
Partistyrelsen  

De skånska ledamöterna i partistyrelsen har varit Niklas Karlsson, Landskrona, 

Heléne Fritzon, Kristianstad, Katrin Stjernfeldt Jammeh, Malmö, ordinarie, samt, 

Andreas Schönström, Malmö suppleant. Morgan Johansson, Lund, har varit 

ordinarie ledamot i Verkställande utskottet. 

 

Skånska Riksdagsgruppen  

Den skånska riksdagsgruppen består av 12  ledamöter. Ordförande/regionansvarig 

Skånebänken är Anna Wallentheim, Hässleholm, och Ola Möller, Helsingborg, vice 

ordförande.  

 

Regionfullmäktigegruppen 

I Regionfullmäktige är vi efter valet 2022 representerade med 44 ledamöter. Henrik 

Fritzon, Kristianstad är regionfullmäktigegruppens ordförande. I övrigt hänvisas till 

regionfullmäktigegruppens verksamhetsberättelse. 
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KONGRESS 
Ansvarig ombudsman Petra Bergquist 

 

Distriktskongressen ägde rum lördagen den 22 april 2023 på Sundspärlan i 

Helsingborg där cirka 351 ombud samlades för att behandla totalt 88 motioner. 

 

Partistyrelsens representant var partiordförande Magdalena Andersson.  

 

 

MEDLEMSVÅRD OCH UTVECKLING 
Ansvariga ombudsmän Anders Svärd och Elin Engdahl 

 

 

Under året värvades 785 medlemmar och partidistriktet gjorde en nettominskning  

med 62 betalande medlemmar, vilket motsvarar ett minus på 0,8 procent. Antalet 

arbetarekommuner som har färre än 100 medlemmar ligger kvar på 10 stycken 

medan vi inte längre har någon arbetarekommun under 40 medlemmar.  

8 av 33 arbetarekommuner hade en nettoökning av medlemmar där Lunds 

arbetarekommun stod för den största ökningen med 9,4 procent. Procentuellt sett 

har antalet ej betalande medlemmar sjunkit konstant och är nu nere på 7,7 procent 

eller 595 stycken att jämföra med 24 procent eller 2205 stycken för 5 år sedan.  

 

Partidistriktet har arbetat aktivt med medlemsvård vilket har ökat 

behållningsgraden av medlemmar. Det innebär att fler nya medlemmar förlänger 

sitt medlemskap och erlägger medlemsavgift även andra medlemsåret. 

Behållningsgraden ligger nu på 60 procent jämfört med föregående år då 

behållningsgraden låg på 58 procent. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

  

5 

 

 

Vårda, värva, vinn! 

Under året har arbetet med ”Vårda, värva, vinn” fortsatt och alla 

arbetarekommuner har haft minst ett besök men de allra flesta två av 

partidistriktet. Syftet för träffarna med arbetarekommunernas styrelser har varit 

att skapa en medvetenhet kring de organisatoriska utmaningar partiet står inför 

utifrån befintlig åldersstruktur i medlemskåren, lyfta vikten av rutiner för en god 

medlemsvård, medlemsmottagning och återvärvning ute i arbetarekommunerna, 

samt att stärka styrelsearbetet genom arbetssätt som innebär att fler behöver kliva 

fram och ta ett ansvar för partiverksamheten.  
 

Skånskt verksamhetsforum  

Lördagen den 25 februari genomförde partidistriktet en regional 

verksamhetskonferens för arbetarekommunerna, under namnet Skånskt 

verksamhetsforum. Syftet med konferensen var att stärka verksamhets-

utvecklingen lokalt, utveckla folkrörelsearbetet i samarbete med ABF, förankra 

gemensamma arbetsmetoder och fördjupa kunskaperna i det kommunikativa 

arbetet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Elin Engdahl drar igång Skånskt verksamhetsforum 
 

Konferensen genomfördes på Backagårdens kurs- och konferenscenter, Höör. 

Totalt deltog 96 personer från 29 arbetarekommuner. Medverkande gäster var 

partisekreterare Tobias Baudin och tidigare skolminister Ingegerd Wärnersson. 
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Regionalt verksamhetsforum 

Under hösten stod partidistriktet värd för Regionalt verksamhetsforum som 

genomfördes tillsammans med partidistrikten i Göteborg, Stockholms stad och 

Stockholm län i samarbete med partistyrelsen. Tidigare har detta 

verksamhetsforum genomförts nationellt. Syftet med ett regionalt genomförande 

var i första hand att möjliggöra för partidistrikten att skicka fler deltagare, stärka 

möjligheten till erfarenhetsutbyte mellan arbetarekommuner och sprida goda 

exempel från de olika partidistrikten. Medverkande representanter för 

partistyrelsen var partisekreterare Tobias Baudin och EU-valledare Gösta 

Brunnander. Möjlighet gavs också för deltagarna att komma med inspel till de 

nationella organisatoriska arbetsgrupperna. 

 

Regionalt verksamhetsforum genomfördes på Ideon Elite Hotel i Lund helgen den 

11–12 november. Totalt deltog 106 personer, varav 46 från Skåne.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Petra Bergquist välkomnar lång- och kortväga gäster (bild Anders Svärd) 

 

Kampanj 

Under året har partidistriktet kampanjat och en del arbetarekommuner har i sin 

tur gjort det samma. Första kampanjen var en övergripande mobiliseringskampanj 

där siktet var att aktivera arbetarekommunerna i direkt anslutning till Skånskt 

verksamhetsforum den 25 februari och en månad framåt och därefter inför 

firandet av Första maj som också sammanföll med en nationell kampanj. Sent på 

hösten drog vi igång en regional samtalskampanj med fokus på sjukvården. 

Partidistriktet har också bistått arbetarekommunerna genom att koordinera 

riksdagsledamöterna vid marknader och andra utåtriktade aktiviteter, företrädesvis 

marknader under de ljusare delarna av året men också runt första advent.   
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Strax före halvårsskiftet presenterade partistyrelsens kansli ett nytt verktyg i form 

av en räknesnurra som var tänkt att kopplas till och arbetas med utifrån partiets 

mellanvalstrategi. Med valresultatet från 2022 års val som grund i ”snurran”, 

fanns nu möjligheten för arbetarekommunerna att utifrån sina aktivitetsplaner 

skapa en planering för åren fram till 2026 där man tydligt kunde se sambanden 

mellan utförda insatser och hur det kan påverka utfallet i kommande val.  

Verktyget med tillhörande workshop var tänkt att genomföras i varje 

arbetarekommun efter en introduktion av Elin och Anders. Denna genomfördes 

ofta under redan inplanerat möte som en naturlig del av ”Vårda, värva, vinn”. Vid 

årsslutet hade 80% av arbetarekommunerna rapporterat in bland annat sina 

samtalsmål och prioriterade valdistrikt som de har tänkt arbeta med. 

 

 

STUDIEVERKSAMHET  
Ansvarig ombudsman Margareta Liljedahl Eriksson  

 

 
 

Utbildningar med inriktningen att stärka våra medlemmar i sitt ledarskap och som 

grupp och ge dem retoriska verktyg, både för fältet och i talarstolen. Under våren 

genomfördes även ”Ideologisk fördjupning” (fyra digitala träffar) med syftet att ge 

våra medlemmar idépolitisk inspiration. 

 

Även nytt för 2023 var våra ”temaTorsdagar” där Partidistriktet tillsammans med 

arbetarekommunerna arrangerade torsdagsträffar under specifikt ämne där vi 

tillsammans med inbjudna gäster bildades och diskuterade utan dagordning. Vi 

genomförde 5 träffar runt om i Skåne med teman som skolan, allmännyttan, stad 

och land samt klimatet. Våra ordförande- och studieledarträffar användes flitigt 

som informationskanal där vi ser att alternativet med att erbjuda både fysiska och 

digitala träffar ökar deltagandet. 

 

Partidistriktets studieverksamhet har präglats av handslaget med ABF, dvs ett nära 

samarbete med ABF Skåne och ABF i kommunerna. 
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ABF Skåne har erbjudit följande funktionsutbildningar under året; 

Valberedningsutbildning samt inspirationsdagen ”Styrelsens roll för att stärka 

engagemang och samarbete”. 

 

Medlemsutbildning  

Utbildningen riktar sig till nya medlemmar och ger grundläggande kunskap om vår 

historia, ideologi och partiorganisationen. Partidistriktet har genom Skånes 

studieledare och ABF arbetat fram studieområden för att arbetarekommuner ska 

dela värdskap i utbildning och ges möjlighet att erbjuda fler utbildningstillfällen 

med fokus på steg 1. Vi ser att våra studieområden (5 stycken) börjar hitta 

varandra.  

 

Det som ibland försvårar är när arbetarekommuner byter studieledare. Vi måste 

tillsammans arbeta för att fler steg 1 genomförs i Skåne, med vetskapen att det 

bästa sättet att vårda och behålla våra nya medlemmar är att medlemmen upp-

märksammas och erbjuds utbildning snarast möjligt. Medlemsutbildningen ska ske i 

arbetarekommunens regi och redovisas därför inte närmre här. Utbildningarna har 

skett i samarbete med ABF och detta ligger också i linje med partidistriktets 

ambition att successivt säkerställa att arbetarekommunerna tar ansvaret att 

genomföra medlemsutbildningens första del.  

    

 

 
 

 

Partidistriktet har under året också genomfört en handledarutbildning för 

medlemsutbildning del 1 med två dagars-internat med syfte att öka mängden 

handledare ute i arbetarekommunerna som kan genomföra medlemsutbildning del 

1 lokalt. Utbildningen genomfördes på Backagården i februari (9 deltagare). Målet 

är att alla våra 33 arbetarekommer ska ha egna handledare. 

   

Partidistriktet har genomfört en medlemsutbildning del 2 i november som var 

välbesökt (45st deltagare). Samt en medlemsutbildning i Facket och politiken i 

februari (16 deltagare). Båda med internat på Backagården Höör. 
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Du i Politiken - mentorskapsprogram  

Tidigare mentorskapsprogrammet- Kvinna i politiken genomfördes under året, 

men nu som –Du i politiken dvs alla förtroendevalda som önskar stärka sig i sitt 

uppdrag och ledarskap. Mentorskapsprogrammet görs tillsammans med ABF i 

Skåne. Vid uppstartsmötet deltog Stefan Svensson tidigare organisationschef på 

Socialdemokraterna och ABFs biträdande förbundssekreterare. En digital 

avslutningsträff arrangerades där vi tillsammans delade reflektioner över mentor-

skapet och dess innebörd. 10 adepter och mentorer deltog 2023 (jmfr 9st/2022) 

 

Ecanvasser kampanjledare och ringstuga 

Ecanvasser är partiets verktyg för samtalskampanj. Under året har det arrangerats 

ett antal temakvällar via Zoom där kampanjarbetare ute i arbetarekommunerna har 

kunnat delta och lära sig mer om verktyget. Vid ett av tillfällena spelades också 

utbildningen in och har därefter distribuerats till engagerade som velat titta på och 

lära sig på egen hand hemifrån.  

 

Studiekonferens  

Under året har Partidistriktet tillsammans med ABF genomfört tre 

studiekonferenser för arbetarekommunernas studieledare och ABF studieansvariga. 

Två digitala möten den 31 januari (22 deltagare) och 12 april (28 deltagare). Den 

tredje studiekonferensen var fysisk på Backagården Höör lördagen 14 oktober (41 

deltagare). Programmet innehöll Sverigedemokraternas historiebeskrivning: om 

kulturpolitik, socialdemokratin och Sveriges framtid. Valstudier inför EU-valet och 

attacken mot arbetarrörelsen, Vad händer med folkbildningen, folkrörelserna och 

de fackliga rättigheterna om högern får bestämma?”.  Studiekonferensen 

genomfördes tillsammans med ABF, SSU, S-kvinnor, HBT-S och Socialdemokrater 

för tro och solidaritet i Skåne. Under konferensen medverkade Julia Håkansson 

doktorand i historia och historiedidaktik samt Peter Gustavsson journalist och 

författare. En välfylld dag i bildningens och kulturens tecken. 

 

Riggat 

Partidistriktet har tillsammans med ABF, LO och S-kvinnor Skåne genomfört tre 

seminarier under hösten i Trelleborg, Hässleholm och Eslöv. Journalisten och 

författaren Petter Larsson berättade med hjälp av aktuell forskning om ett samhälle 

som är riggat till de rikas och välutbildades fördel och som de flesta andra förlorar 

på. Cirkeln bar namn efter Petter Larssons senaste bok Riggat-Hur tron på 

meritokratin minskar chansen till en klassresa.  
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Det var 60 stycken som deltog och gemensamt vill vi i Skåne se till att föreningsliv 

och folkbildare kan inspirera, arrangera och organisera kring dessa aktuella frågor. 

 

Arbetarrörelsens historia, våra idéer och hur vi går vidare 

Partidistriktet har tillsammans med ABF, LO, S-kvinnor Skåne och S-kvinnor, ABF 

Malmö samt Arbetarrörelsens arkiv Skåne genomfört en konferens 7 oktober 

Backagården Höör där professor Roger Johansson var sammankallande. 

Övergripande syfte var hur vi skriver vår historia och vem som skriver vår historia. 

Hur våra olika organisationer i arbetarrörelsen kan hjälpas åt i framtiden samt att 

vidareutveckla tidigare genomförda konferenser. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fullsatt på Backagården (bild Anders Svärd) 

 

Det var 140 personer som deltog och huvudgäst var Göran Persson (S) före detta 

statsminister höll ett mycket inspirerande inledningstal om ”hur man får kakan att 

växa”. Talet kan man lyssna på i podden Röda röster. Andra gäster var författare 

Susanna Alakoski, Kjersti Bosdotter från Arbetarrörelsens kulturhistoriska sällskap 

Håkan Blomquist och Lars Berggren professorer i historia. 

 

  
 

Fortsättning följer i januari 2024 med fem träffar inbokade i Helsingborg, 

Landskrona, Trelleborg, Kristianstad och Malmö för intresserade.  
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Backagårdsakademin  

Akademin vänder sig till anställda och förtroendevalda i LO, ABF och 

Socialdemokraterna. Utbildningen arrangeras av LO-distriktet i Skåne, ABF Skåne 

och Socialdemokraterna i Skåne och är en gemensam fördjupad utbildningssatsning 

 

Syftet med utbildningen är erbjuda deltagarna fördjupad förståelse i metoder, 

teorier och pedagogiska verktyg. Utveckla den livskraftiga folkbildningen, politiska- 

och fackliga folkrörelsearbetet för att stärkta möta våra utmaningar. Höja 

kunskapsnivån inom opinionsbildning och demokratiutveckling. Gemensamt 

utveckla den skånska arbetarrörelsen som en folkrörelse i vår samtid och framtid.   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Deltagarna på Backagårdsakademin (bild: LO-medlem på plats) 

 

Målet med utbildningen är att rusta fler individer för det uttalade målet att vilja göra 

en stärkt insats i samtliga av den skånska arbetarrörelsens folkbildande, fackliga och 

politiska led. Utbildningen omfattar 12 dagar med internat/externat. 

 

Skånsk politikerhelg 
Ansvarig ombudsman Margareta Liljedahl Eriksson 

Efter sommaren var det äntligen åter dags för vårt arrangemang Skånsk 

politikerhelg, som efterfrågats av många (senaste politikerhelgen var 2019) 

Fredagen 25 augusti kl.13 samlades distriktsstyrelsen, ordförande i arbetare-

kommunerna, representanter från sidoorganisationerna, representanter från LO-

distriktet, ombudsmän, riksdagsledamöter, regionråd, kommunal-

/oppositionsråd/ks-gruppledare, och politiska sekreterare i region och kommuner 

för diskussion om aktuella politiska frågor och utmaningar på Backagården Höör 

(ca 90 personer deltog). 
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Dagen efter, den 26 augusti var politikerhelgen öppen för alla våra medlemmar som 

brukligt. Inledningstal höll Hans Dahlgren f.d. Sveriges EU-minister och årets tema 

var social demokrati med sex spännande seminarier.  

 

Inbjudna föreläsare var Heléne Fritzon, Florian Farken, Lina Stenberg, Linus 

Sköld, Elinor Odeberg, Michael Popoola.  

 

 

 

FACKLIG-POLITISK SAMVERKAN 
Ansvarig ombudsman Petra Bergquist 

 

Partidistriktets facklig-politiska utskott utgår från en modell med representation 

från respektive förbund. Fackliga utskottet har letts av Per-Ola Nilsson, 

partidistriktets fackliga ledare tillika LO-distriktets ordförande. Fackliga utskottet 

har sammanträtt regelbundet och i huvudsak arbetat med att samordna det facklig-

politiska arbetet och stödja utvecklingen av facklig-politisk samverkan lokalt.  

Under 2023 har utskottet sammanträtt vid fem tillfällen. Fackliga utskottet har haft 

fokus på hur utskottet kan bidra till starkare lokal samverkan mellan 

arbetarekommuner och LO-facken i kommunerna och att lyfta frågor som är 

viktiga för LO-medlemmarna i valrörelsen såväl internt som extern.  

 

Under året har partidistriktets fackliga utskott fortsatt arbeta med opinionsbildning 

i frågor som rör villkoren på arbetsmarknaden, där frågan om att stoppa 

bemanningsföretag och hyrpersonal inom sjukvården har lyfts upp särskilt. 

Handslagen med Seko och Kommunal för bättre arbetsvillkor och tryggare 

arbetsplatser har också följts upp med initiativ i den socialdemokratiska 

regionfullmäktigegruppen. 

 

För att stärka arbetarekommunernas fackliga ledare i sitt uppdrag har 

partidistriktets fackliga utskott inlett en serie av digitala tematräffar. Syftet är att 

lyfta fram aktuella frågor som är viktiga för LO-förbundens medlemmar med fokus 

på hur vi kan samverka facklig-politiskt för att lyfta dessa frågor såväl lokalt, som 

regionalt och nationellt.  
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Under hösten har två träffar genomförts; 10 oktober genomförde Kommunal och 

Byggnads en träff om lokal bostadspolitik och 12 december genomförde Handels 

och GS-facket en träff om hyvlingens konsekvenser. 

 

Under 2023 har partidistriktet fortsatt det goda samarbetet med ABF med att få 

partiföreträdare från riksdag, region, kommun och partiorganisationen att 

medverka på LO:s tvärfackliga medlemsutbildningar Medlem i Facket 1 och 2 som 

ABF:s olika avdelningar tillhandahåller.  

 

Facklig-politisk höstkonferens  

Under hösten anordnades en facklig-politisk höstkonferens i samverkan med LO-

distriktet och ABF Skåne. Målet var att engagera såväl arbetarekommunernas 

fackliga ledare som förbundsavdelningar och LO-facken i kommunerna i den 

facklig-politiska verksamheten i Skåne. Höstkonferenserna genomfördes den 18 

november på Medborgarhuset i Eslöv. Temat på höstkonferenserna var det 

stundande Europaparlamentsvalet.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Gruppbild med deltagarna som manifesterade solidaritet med Tesla-arbetarna (bild Anders Svärd) 

 

Medverkande var Heléne Fritzon, europaparlamentariker, och Johan Danielsson, 

LO, som också är partiets toppkandidater i valet 2024. Totalt deltog ca 60 personer. 
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Facklig-politisk spetsutbildning 

Under våren genomfördes de tre avslutande stegen för den grupp som påbörjade 

utbildningen under 2022. Tredje steget omfattar en studieresa till Bryssel där 

gruppen besökte Europakommissionen och träffade kommissionären Ylva 

Johansson (S) samt våra europarlamentariker Heléne Fritzon och Ilan de Basso. 

Gruppen besökte även europeiska historiens hus och Region Skånes european 

office och LO/TCO/Sacos brysselkontor . Gruppen bestod av 13 deltagare 

inklusive handledare. 

 

Det planeras för en ny omgång facklig-politisk spetsutbildning under 2024.  

Utbildningen genomförs i samverkan mellan partidistriktet, ABF, LO Skåne och 

Albins folkhögskola. 

 

 

FÖRSTA MAJ 
Ansvarig ombudsman: Anders Svärd 

 

Totalt genomfördes arrangemang på 28 platser runt om i Skåne vilket är lika många 

som 2022. I Skåne marscherade 14 tåg med totalt 2446 deltagare, att jämföra med 

16 tåg 2022 med 2603 deltagare. Festligheterna samlade 7420 deltagare vilket är en 

ökning med nästan 2000 personer. 2022 samlade arrangemangen 5439 personer. 14 

arbetarekommuner hade samlingar/familjedag och dessa samlade 1660 deltagare 

(av de 7420 deltagarna ovan).  

 

Bjuvs arbetarekommun   Annelie Karlsson 

Bromölla arbetarekommun  Anna Wallentheim 

Burlövs arbetarekommun  Marianne Fundahn 

Båstad arbetarekommun  firade med Ängelholm 

Eslövs arbetarekommun  Per-Ola Nilsson 

Helsingborgs arbetarekommun  Annelie Karlsson 

Hässleholms arbetarekommun  Anna-Lena Hogerud 

Höganäs arbetarekommun  Lisa Johansson Nåbo 

Hörby arbetarekommun  Jamal El-Haj 

Höörs arbetarekommun  Gunilla Svantorp 

Klippans arbetarekommun  firade med Ängelholm 
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Kristianstads arbetarekommun  Gunilla Svantorp 

Kävlinge arbetarekommun  Yasmine Bladelius 

Landskrona arbetarekommun  Lisa Johansson Nåbo 

Lomma arbetarekommun  Adrian Magnusson 

Lunds arbetarekommun  Lena Hallengren 

Malmö arbetarekommun  Lena Hallengren 

Osby arbetarekommun   Per-Arne Håkansson 

Perstorps arbetarekommun  firade med Hässleholm 

Simrishamns arbetarekommun  Carina Svensson 

Sjöbo arbetarekommun   familjedag utan tal 

Skurups arbetarekommun  Jakob Wagner, Byggnads 

Staffanstorps arbetarekommun         Elin Engdahl 

Svalövs arbetarekommun  Jeanette Gustafsdotter 

Svedala arbetarekommun  Per-Ola Nilsson 

Tomelilla arbetarekommun  Ros-Marie Carlsson 

Trelleborgs arbetarekommun  Henrik Fritzon 

Vellinge arbetarekommun  Zinaida Kajevic 

Ystads arbetarekommun  Henrik Frizon 

Åstorps arbetarekommun  Ewa Pihl Krabbe 

Ängelholms arbetarekommun  Anna Ingers 

Örkelljunga arbetarekommun  firade med Ängelholm 

Östra Göinge arbetarekommun  firade med Kristianstad  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2023 års uppskattade Första maj-märke 
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KYRKOPOLITISK VERKSAMHET 
Ansvarig ombudsman Margareta Liljedahl Eriksson 

 

Lilla Kyrkogruppen (Skånes och Blekinges partidistrikt) håller ihop det 

kyrkopolitiska arbetet för Lund stift. Arbetsmöten för Kyrkogruppen sker på Skåne 

partidistrikt i Malmö. Gruppen utses gemensamt och i samråd av 

distriktsstyrelserna i Skåne och Blekinge.  Under året har våra förtroendevalda i 

församlingar o stift verkat i sin roll och uppdrag. Våra nya förtroendevalda har fått 

lära sig regelverk, offentlighet med mera inom Lunds stift. Under 2024 aktiverar vi 

oss och förbereder inför valåret 2025. 

 

 

KOMMUNIKATION 
Ansvarig ombudsman: Anders Svärd och Anders Malmström 

 

Organisationsnytt, månadsbrev och skånska Sossen 

Under året har partidistriktet fortsatt att skicka ut aktuell information till 

styrelsemedlemmar och expeditioner ute i arbetarekommunerna. Samtliga 

medlemmar har fått månadsbrevet där dagsaktuell politik lyfts av partidistriktets 

ordförande.  

Redaktör för tidningen var Anders Malmström och ansvarig utgivare Petra 
Bergquist. 
 
En intern grupp för kommunikation bestående av representanter från 
partidistriktet, Malmö arbetarekommun, Lunds arbetarekommun och LO Skåne 
arbetade vidare med att samordna kampanjarbete, facklig-politisk kommunikation 
och med kunskapsutbyte.  
 

Digital kommunikation 

Partidistriktet med regionkansliet varit aktivt i sin digitala kommunikation. Under 

året ökade antalet följare på Facebook med 212 personer (1,5 procent) till 14 341 

och på Instagram med 107 personer (10 procent) till 1 177. Under året lades ett 

ökat fokus på Instagram, med ökat antal inlägg. På Facebook är vi störst av alla 

partiers Skånesidor. 
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Partidistriktet började under året att använda en ny tjänst för att skicka 

pressmeddelanden – en tjänst som även alla arbetarekommuner erbjöds att använda 

sig av. 

Under året startade Partidistriktet också en podd: Röda röster. I den bjuds olika 

skånska företrädare in som gäster för att prata om aktuella politiska händelser. 

Podden finns att lyssna på genom Spotify, Apple med flera. 

Traditionella medier 

Såväl våra företrädare i regionpolitiken som i den skånska riksdagsgruppen nådde 

överlag ut väl med sina frågor under året, bland annat om sjukvård, kollektivtrafik 

och den ekonomiska politiken. 

Särskilt genomslag fick initiativ för en bättre kollektivtrafik, både för en 

namninsamling med 14 000 personer som protesterade mot regionstyrets 

prishöjningar och initiativ för en tätare tågtrafik på det nya dubbelspåret mellan 

Förslöv och Maria station i Helsingborg.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ett av flygbladen som använts under årets kampanjer 
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Rosen för alla 

Arbetet med att implementera Rosen för alla, partiets nationella digitala plattform 

för förtroendevalda och medlemmar, har fortsatt under året. Samtliga 

arbetarekommuner är nu informerade om syftet med verktyget och har erbjudits 

stöd för att komma igång.  

 

INTERNATIONELL VERKSAMHET  
Ansvarig ombudsman Margareta Liljedahl Eriksson 

Partidistriktet startade sin internationella studieverksamhet i februari då vi 

genomförde en digital cirkel i tre tillfällen (28/2, 7/3, 21/3) som uppföljning av vår 

internationella verksamhetskonferens 26 november 2022 Malmö. Cirkeln baserades 

på rapporten Common Security -Världen står vid ett vägskäl. Mänskligheten står 

inför existentiella hoten från kärnvapenkrig, klimatförändringar och pandemier. 

Tillsammans gav vi oss en ökad förståelse för omvärlden samt en uppstart inför 

EU-valet 2024.Medverkande var parlamentariker Evin Incir och Carina Ohlsson 

samt Björn Lindh från Olof Palme Internationella center. Det var 34st som deltog. 

Den 29 april genomförde partidistriktet tillsammans med Helsingborgs AK, ABF 

Helsingborg och STS Skåne/ Blekinge en konferens i Helsingborg på Hotel 

Scandic med temat fokus Palestina. Medverkande var de palestinska 

ambassadörerna Rula Al-Mhaissen, Sverige och Marie Antoinette Sedin, Norge och 

Island samt våra riksdagsledamöter Ola Möller, Per-Arne Håkansson och Azra 

Muranovic och Magnus Walan från Diakonia 

Den 25 november genomförde partidistriktet tillsammans med ABF Skåne och 

Socialdemokraterna i Malmö verksamhetskonferens på ABF Malmö 

Spånehusvägen 47. Årets tema var facklig-politisk med namnet Power in a Union. 

Gästlistan var lång: Mats Erikson LO Utredare Enheten för internationella frågor, 

Saied Tagavi projektledare i ”Facklig Plattform – Iran” som är ett fackligt 

samarbete mellan LO, Transport, Kommunal, IF Metall och fackförbundet 

Sveriges Lärare, Shora Esmailian, från Iran kulturjournalist och författare. Chris 

Smalls deltog digitalt. Han blev världskändis då han lyckades organisera den första 

fackföreningen på Amazon i USA.  
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Dagen avslutades med Adis Heldic och Tarik Dedic, IF Metall, som modererade 

samtalet med Chris Smalls och berättade om Teslakonflikten. Dagen innehöll också 

lunchbio där filmen ”When we fight” om lärarstrejken i Los Angeles från Råfilm, 

visades.  

  

 

ÖVRIG VERKSAMHET 
 

Besök av partiledning 

Partiordförande Magdalena Andersson besökte partidistriktet den 24 januari, 22 

april och 22 november. Besöket den 24 januari inleddes i Svalöv och Bjuv med 

fokus på livsmedelsbranschen och avslutades med öppet möte på Stadsbiblioteket i 

Ängelholm, där ca 150 personer deltog. Dessvärre fick portarna stängas på grund 

av att lokalen blev fullsatt, vilket innebar att alla intresserade medborgare inte 

kunde delta på mötet.  

 

Under besöket 22 april medverkade Magdalena Andersson som partistyrelsens 

representant på distriktskongressen. I samband med besöket träffade 

partiordförande flera unga ombud från olika arbetarekommuner.  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

Härlig stämning när Magdalena Andersson och en omvald Niklas Karlsson samman-  

strålade vid årets distriktskongress på Sundspärlan i Helsingborg (bild Anders Svärd) 
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Höstens besök den 22-23 november inleddes i Sjöbo med fokus på 

yrkesgymnasium och primärvården. Därefter gick resan vidare till Kristianstad med 

besök på en gymnasieskola, Stadsmissionens verksamhet och trygghetsarbetet ute 

på Gamlegården.  

 

  
 

Under följande dag besöktes sjukhuset i Helsingborg med fokus på sjukvårdens 

utmaningar. 

 

Partisekreterare Tobias Baudin medverkade under vårens skånska 

verksamhetforum i Höör den 2 mars och under regionalt verksamhetsforum i Lund 

den 11 november. Tobias Baudin besökte även partidistriktet den 13 november i 

Malmö och Helsingborg med fokus på insatser mot gängkriminalitet och 

organiserad brottslighet, samt kollektivtrafiken. I Malmö besökte partisekreteraren 

också IF Metalls strejkvakter utanför Tesla för att uttrycka stöd för deras kamp för 

kollektivavtal och värna om den svenska modellen. Besöket avslutades med 

medlemsmöte i Helsingborg. 

 

Ordförande- och ks-gruppledarträffar genomfördes regelbundet under året för 

att stötta arbetarekommunernas ordförande och ks-gruppledarna i sitt uppdrag, 

stärka samordningen i partiverksamheten och hålla en god dialog med 

arbetarekommunerna. 

 

Arbetarekommunernas personal 

Den 30 november genomfördes en konferens för arbetarekommunernas och 

partidistriktets personal i Malmö.  
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SLUTORD  
 

Under året har Socialdemokraterna fortsatt arbeta för att stärka oppositionsarbetet 

och granska Tidöpartiernas löftessvek mot väljarna. På punkt efter punkt har 

högerpartiernas vallöften brutits, i alltifrån löften om sänkta drivmedelspriser och 

elstöd som skulle rädda hushållens ekonomi till uteblivna satsningar på välfärden. 

Höga energi- och matpriser har tillsammans med höjda räntor och hyror slagit hårt 

mot hushållens ekonomi. Tidöpartierna har då valt att lämna hushållen i sticket. Att 

regeringen samarbetar med Sverigedemokraterna för att få igenom sin politik har 

inneburit en kraftig förskjutning i den politiska debatten till ökat fokus på migration 

och kriminalitet, men utan lösningar på hur nyrekryteringen ska stoppas och utan 

intresse för dialog över blockgränserna för att få till en förändring som vänder 

utvecklingen långsiktigt.  

 

Tidöpartierna har dessvärre också visat på en total avsaknad av engagemang för 

klimatet, trots den extrema värmebölja som drabbade Europa under sommaren 

2023. Tyvärr kan vi dessutom återigen konstatera att tonläget i den politiska 

debatten har blivit allt hårdare, inte bara i kritiken mot de politiska partierna utan 

även mot våra förtroendevalda. 

 

Tidöparternas löftessvek mot väljarna har fått konsekvenser i ett minskat 

förtroende för regeringspartierna. Samtidigt har förtroendet för Socialdemokraterna 

ökat kraftigt och stannat på en hög nivå jämfört med valresultatet i riksdagsvalet 

2022. Vi ser också med tillförsikt på att förtroendet för Socialdemokraterna ökar 

bland LO-förbundens medlemmar, vilket är centralt för att stärka partiet och få fler 

fackliga medlemmar som organiserar sig och engagerar sig politiskt.  

 

För att behålla folkets förtroende krävs nu att vi socialdemokrater återtar det 

politiska initiativet och är med och sätter dagordningen. Vi behöver formulera ett 

tydligt alternativ till Tidöpartiernas populism och nedskärningspolitik. Under året 

har partistyrelsen därför tillsatt elva politiska arbetsgrupper som inlett arbetet inför 

partikongressen 2025 med en uppdaterad samhällsanalys och politiska förslag för 

att forma en ny riktning för samhällsutvecklingen. 

 

I Skåne har den regionala debatten präglats starkt av högerpartiernas vanstyre av 

sjukvården, med växande köer, en hårt belastad situation på sjukhusen och 

nedläggningar av vårdcentraler i östra Skåne, men också de kraftiga höjningarna av 

biljettpriserna i kollektivtrafiken. Moderaternas svar på utmaningarna i sjukvården 
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har varit att låta underskottet skena till mångmiljardbelopp. Högerpartierna i 

Region Skåne verkar vara så angelägna att behålla Sveriges näst lägsta skattenivå att 

de är beredda att offra den skånska sjukvården.  

 

 

Det gångna året har också präglats hårt av det försämrade omvärldsläget med 

anledning av Rysslands olagliga invasionskrig i Ukraina som inleddes i februari 

2022, men också på grund av Hamas fruktansvärda terrordåd mot Israel den 7 

oktober 2023 som i sin tur utlöste en besinningslös vedergällning från Israel mot 

Gaza, med fokus på att eliminera terrororganisationen Hamas men som nu har 

krävt tiotusentals civila offer och orsakat en humanitär katastrof i Gaza. Det 

oroliga omvärldsläget har satt fokus på vikten av att vi socialdemokrater fortsätter 

kampen för att EU ska kunna vara en stark och sammanhållen röst för fred och 

demokrati, som klarar av att genomföra en grön omställning som kapar banden 

till rysk energiimport och som samtidigt orkar stå upp för tvåstatslösningen i 

Israel-Palestinakonflikten.  

 

Under hösten inleddes arbetet inför Europaparlamentsvalet med aktiviteter ute i 

arbetarekommunerna och regionalt verksamhetsforum som partidistriktets 

genomförde tillsammans med partidistrikten i Stockholm och Göteborg blev ett 

startskott för den regionala valrörelsen. Återigen toppar Heléne Fritzon, 

Kristianstad, Socialdemokraternas valsedel och kommer att tillsammans med de 

andra skånska kandidaterna Per Ola Nilsson, Ystad, Arwin Sohrabi, Malmö, och 

Carola Persson, Höganäs, att ha en viktig roll i den skånska valrörelsen inför 

Europaparlamentsvalet 9 juni 2024. 

 

Under året har partidistriktet fortsatt det organisatoriska arbete som inleddes efter 

valet för att stärka medlemsutvecklingen, utveckla medlemsvården och rekrytera 

fler unga och fler fackliga till partiet. Här kan vi se att ytterligare insatser behöver 

göras för att bli fler medlemmar, sänka medelåldern och säkra generationsväxlingen 

i partiet. Med ett tydligt fokus på medlemsvärvning och medlemsvård ska 

partidistriktet tillsammans med arbetarekommunerna fortsätta arbetet för att stärka 

den skånska socialdemokratin.  
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Distriktsstyrelsen vill framföra ett tack till all personal, förtroendevalda och 

alla partiaktiva som under 2023 arbetat för att stärka socialdemokratin i 

Skåne. Vi vill även tacka för ett gott samarbete och värdefullt stöd från den 

samlade arbetarrörelsen i Skåne.  

 

Malmö 2024-03-18 

 

 

 

Niklas Karlsson        Annelie Karlsson   Joakim Sandell                                   

 

 

 

Per-Ola Nilsson         Maria Ward   Anna Wallentheim 

 

 

 

Rikard Larsson        Katrin Stjernfeldt Jammeh  Johan Pettersson 

 

 

 

Anna-Lena Hogerud        Johan Andersson   Marika Bjerstedt 

 

 

 

       Sara Anheden 
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ÅRSBOKSLUT  
Över Skånes Socialdemokratiska partidistrikts räkenskaper, med 

organisationsnummer 846000–5864, organisationen har sitt säte i Malmö.   

 

Styrelsen föreslår att årets resultat, 167 596 kr, balanseras i ny räkning   

  

RESULTATRÄKNING  

  Not  2023 2022 

Intäkter  1    
Medlemsavgifter    391 455 kr 393 765 kr 

Anslag    1 272 023 kr 1 276 840 kr 

Partistöd    9 317 360 kr 8 242 028 kr 

Kansliavgifter    444 544 kr 438 420 kr 

Övrig intäkt    181 703 kr 1 506 062 kr 

Summa intäkter    11 607 085 kr 11 857 115 kr 

      
Verksamhetskostnader    2  - 2 608 051 kr - 5 495 880 kr 

Personalkostnader    3  - 4 651 367 kr - 4 688 599 kr 

Arvoden, förlorad arbetsinkomst    - 44 337 kr - 78 037 kr 

Rese och bilkostnader    - 99 132 kr - 127 504 kr 

Hyror    - 416 323 kr - 405 665 kr 

Övriga adm. kostnader    4  - 531 528 kr - 760 568 kr 

Medlems och årsavgifter    - 16 494 kr - 8 000 kr 

Lämnade anslag    - 675 509 kr - 867 396 kr 

Avskrivningar    5  - 119 967 kr - 207 828 kr 

Summa kostnader    - 9 162 708 kr - 12 639 477 kr 

      
Resultat före finansiella poster    2 444 376 kr - 782 362 kr 

      
Finansiella intäkter och kostnader      
Ränteintäkter    473 339 kr 23 818 kr 

Finansiella intäkter/kostnader    - 120 kr 470 kr 

Räntekostnader    0 kr - 120 kr 

Summa finansiella intäkter och 

kostnader    
473 219 kr 24 168 kr 

      
 

Resultat före dispositioner    2 917 596 kr - 758 194 kr 
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 Not 2023 2022 

Dispositioner        

Avsättning valfonden           1 000 000 kr                      0 kr  

Avsättning kongressfonden                         0 kr                      0 kr  

Avsättning investeringsfonden           1 750 000 kr                        0 kr  

Nedskrivning valfonden                         0 kr                        0 kr  

Summa bokslutsdispositioner             2 750 000 kr                        0 kr  

 

Årets resultat  
 

 

167 596 kr 

 

- 758 194 kr 

 

Balansräkning  

 

  

       Not           2023                   2022 

Materiella anläggningstillgångar      6  

Inventarier           17 212 kr       34 424 kr 

Bilar och andra transportmedel           286 060 kr         381 460 kr 

Summa materiella 

anläggningstillgångar   
  303 272 kr 415 884 kr 

Finansiella anläggningstillgångar       
Aktier och andelar   7  2 961 450 kr 786 474 kr 

Summa finansiella 

anläggningstillgångar     
2 961 450 kr 786 474 kr 

      
Summa anläggningstillgångar     3 264 722 kr 1 202 358 kr 

     
 

      
Omsättningstillgångar      
Lager      
Rödsaker    8 000 kr 11 719 kr 

Kassa och bank    15 466 466 kr 15 466 466 kr 

Kortfristiga placeringar      
 

 2023 2022 

OK    12 227 kr 12 037 kr 

Fonus    1 028 kr 1 028 kr 

Summa kortfristiga placeringar    13 255 kr 13 065 kr 
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 Not 2023 2022 

Kortfristiga fordringar        

Kundfordringar    475 381 kr 230 885 kr 

Särskild A-skatt    0 kr 0 kr 

Interimsfordringar    955 380 kr 717 957 kr 

Summa kortfristiga fordringar    1 430 761 kr 948 842 kr 

      
Summa omsättningstillgångar    17 464 706 kr 16 440 092 kr 

Summa tillgångar    20 729 428 kr 17 642 450 kr 

  

  

  

        

Eget kapital Not               2023               2022 

Balanserat resultat             3 502 696 kr            4 260 890 kr   

Årets resultat                167 596 kr            - 758 194 kr   

Valfonden             6 000 000 kr            5 000 000 kr   

Kongressfonden             1 500 000 kr            1 500 000 kr   

Investeringsfonden             8 150 000 kr            6 400 000 kr   

Efter arbetet fonden                          0 kr                         0 kr   

Summa eget kapital           19 320 291 kr          16 402 696 kr   

 

Kortfristiga skulder        

Projektskulder                        0 kr                      0 kr  

Leverantörsskulder                330 855 kr               195 013 kr   

Kortfristiga skulder   8             816 369 kr               746 915 kr   

Interimsskulder                261 913 kr               297 827 kr   

Summa kortfristiga skulder              1 409 137 kr            1 239 754 kr   

        

Summa skulder och eget kapital           20 729 428 kr          17 642 450 kr   
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Bokslutskommentarer (sek)  

Noter  

  

Not 1  

Redovisningsprinciper  
Tillämpade redovisnings- och värderingsprinciper överensstämmer med 

bokföringslagens bestämmelser och bokföringsnämndens allmänna råd.  

Fordringar: Fordringar upptas till det belopp som beräknas bli betalt.  

Anläggningstillgångar: Materiella anläggningstillgångar skrivs av systematiskt över 

den bedömda ekonomiska livslängden. Härvid tillämpas följande avskrivningstider.  

Bilar 5 år och inventarier 3 år  

  

Not 2         2023          2022  

Verksamhetskostnader      

Konferenskostnader          1 609 185 kr          2 426 543 kr   

Annonsering, reklam, 

medlemsvärvning  
           429 449 kr          1 734 955 kr   

Skånska Socialdemokraten             122 176 kr             104 353 kr   

Hushållstidningen                       0 kr             680 063 kr   

Gåvor, representation               67 370 kr             128 656 kr   

Övriga kostnader             379 871 kr             421 310 kr   

       2 608 051 kr         5 459 880 kr   

                                                               

2023                         2022  

Not 3       

 Personalkostnader      

 Medelantal anställda      

 Kvinnor   3         4  

 Män   4         4  

 Specifikation      

 Löner   2 983 372 kr        3 087 582 kr   

 Semesterskuldförändring   85 494 kr            - 6 362 kr   

 KP, löneskatt, försäkringar   309 665 kr           353 526 kr   

 Personalutbildning, sjuk- och 

personalfrämjande aktiviteter   
          220 799 kr             271 054 kr   

 Arbetsgivaravgifter          1 051 362 kr             974 301 kr   

 Övriga kostnader                   674 kr                 8 497 kr   

         4 651 367 kr          4 073 851 kr   
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Personalens pensioner är säkrade i Folksam respektive Collectum  

  

Not 4  2023 2022 

Övriga adm. kostnader      

Trycksaker, material och tidningar  34 831 kr  175 312 kr  

Data, telefon, porto  437 560 kr  548 955 kr  

Diverse administrativa kostnader  59 136 kr  36 301 kr  

  531 528 kr  760 568 kr  

  

 

Not 5  2023 2022 

Avskrivningar      

Inventarier/lager              24 567 kr               28 932 kr   

Fordon              95 400 kr               95 400 kr   

Andelar                       0 kr                      0 kr   

Fordringar                       0 kr              83 496 kr   

Årets avskrivningar             119 967 kr            207 828 kr   

  

 

  

 

 

Not 6  

Inventarier           2023  2022 

Ingående värde                         415 884 kr  1 kr  

Investeringar 2023                                0 kr               528 495 kr         

 

 

                    

Årets avskrivning                     119 967 kr               112 612 kr   
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Not 7              2023         2022  

Aktier Andelar        

Backagården         60 000 kr        60 000 kr   

Kooperativt 

utvecklingscentrum           1 000 kr          1 000 kr   

Fonus              200 kr             200 kr   

OK              250 kr             250 kr   

          61 450 kr         61 450 kr   

         

  2023  

Marknadsvärde 

2023/12/31  2022  

Swedbank Robur  

Fonder AB        

Climate Impact A       100 000 kr               103 042 kr       25 003 kr   

Global Impact A       100 000 kr               102 558 kr       25 003 kr   

Obligation A    1 400 000 kr            1 467 664 kr     350 006 kr   

Stiftelsefond       900 000 kr               972 060 kr     225 000 kr   

Sverige A       200 000 kr               222 468 kr       50 006 kr   

Transition Global A       200 000 kr               213 077 kr       50 006 kr   

    2 900 000 kr            3 080 869 kr     725 024 kr   

  

  

                                                             

Not 8    2023  2022 

Kortfristiga skulder  

Personal skatter   72 439 kr  80 831 kr  

Sociala avgifter personal                  80 483 kr   97 755 kr 

Preliminär särskild löneskatt 130 554 kr  141 440 kr   

Upplupna semesterlöner 382 609 kr  297 115 kr  

Upplupna sociala avgifter 120 216 kr  93 354 kr  

Moms FB   1 720 kr   0 kr  

Övriga skulder  28 348 kr  36 421 kr  

816 369 kr  746 915 kr  
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SOCIALDEMOKRATERNA I SKÅNE  
Bilaga till resultaträkning, 23-12-31  
Kostnaderna fördelade på objekt  
  

Objekt                 Saldo   

      

Distriktskongress            278 526 kr   

Styrelse/Au            238 141 kr   

Expeditionen         1 183 119 kr   

Information            401 858 kr   

Representation              15 641 kr   

Kyrkopolitisk verksamhet                2 705 kr   

Medlemsvärvning              71 368 kr   

Studieverksamhet            593 686 kr   

Kvinnodistriktet            280 000 kr   

Seniorverksamhet                      -  kr   

Facklig verksamhet              98 818 kr   

Internationell verksamhet              45 079 kr   

EU-valet                        -  kr   

Anslag Sidoorganisationer            449 850 kr   

Mindre o medelstora Ak                      -  kr   

Partikongress                      -  kr   

Val              165 572 kr   

Kyrkoval                        -  kr   

Ak-ordf,kassör,KS,grpl.            111 494 kr   

Skånsk politikerhelg            325 679 kr   

Övriga verksamh. o valkonf.              12 126 kr   

Löner ombudsmän         3 560 417 kr   

Bilar, resor, -ombudsmän            134 475 kr   

Löner, adm. personal            933 471 kr   

Arbetsgrupper                3 469 kr   

Valkretsstöd                      -  kr   

Verksamhetsutveckling            137 248 kr   

Avskrivningar            119 967 kr   

Summa                                                             9 162 708,31 kr  

      

  



 
 

  

31 

REGIONFULLMÄKTIGEGRUPPENS 
VERKSAMHETSBERÄTTELSE 2023 
 
Inledning 
Året har präglats av fortsatt låg tillgänglighet i den skånska sjukvården med 

historiskt långa vårdköer. Mycket av vårt oppositionsarbete har riktats mot denna 

orimliga situation. Det finns inga skäl att vi skåningar ska acceptera att det är 

svårare att få vård i Skåne än i övriga landet.  

Samtidigt som utvecklingen i sjukvården är negativ, har Region Skånes ekonomiska 

situation förvärrats. Det är uppenbart att ekonomistyrningen inte fungerar i 

regionen och att regionledningen slutat ta ansvar. Underskottet 2023 summerade 

till minus fyra miljarder, och för 2024 pekar mycket på att läget kommer att 

förvärras ytterligare. Regionledningens strategi att i strid med lagstiftningen 

lånefinansiera driften under 2023 och 2024 riskerar att få långsiktiga återverkningar 

på de stora investeringar som måste göras under de kommande decennierna och på 

förutsättningarna att finansiera verksamheten. I takt med ökande skuldsättning 

trängs verksamhet undan till följd av stigande räntekostnader.  

Socialdemokraterna har därför under året lagt ett ökat fokus på den otillräckliga 

ekonomiska styrningen. Regionen måste komma tillbaka till ett läge där driften inte 

lånefinansieras och tillräcklig skatt tas in för att kunna betala för våra verksamheter.  

Vi går nu mot halvtid i mandatperioden. Det är allt tydligare att sittande 

regionledning inte klarar sitt uppdrag. Vi socialdemokrater kommer att fortsätta att 

visa på dessa brister och tydliggöra vårt alternativ för Region Skåne. 

 

 

Henrik Fritzon  

Gruppledare för Socialdemokraterna i Region Skåne 
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Sektor vård och hälsa 
 

Hälso- och sjukvårdsnämnden 

Tillgängligheten har varit starkt i fokus för den övergripande sjukvårdspolitiken 

också under 2023. Trots att de sista covid-19-restriktionerna släpptes långt innan 

årets början, i april 2022, har tillgängligheten bara förbättrats marginellt och 

operationsköerna ligger kvar på nästan samma nivåer som under pandemin. I 

december 2023 hade nästan hälften – 47 procent – väntat längre än vårdgarantins 

90 dagar på operation, vilket är åtta procentenheter sämre än rikssnittet. Detta 

svaga resultat förklaras huvudsakligen av styrets underfinansiering av sjukvården 

och dåliga personalpolitik, vilket vi återkommande kritiserat dem för. 

Cancervården är fortsatt ett område där den bristande tillgängligheten är särskilt 

problematisk. Färre än var tredje cancerpatient har fått vård inom de medicinskt 

fastslagna ledtiderna och för flera av de vanligaste diagnoserna ser det ännu sämre 

ut. Vi lyfte frågan först i februari, då vi föreslog en extra satsning om 70 miljoner 

för att korta köerna inom cancervården, och sedan i mars, då vi lämnade in ett 

initiativärende med förslaget att nämnden borde ta fram en krisplan för 

cancervården. Styret avvisade med stöd av SD båda förslagen. 

Vi har också lyft behovet av att utöka antalet geriatriska vårdplatser i regionen, som 

enligt en intern utredning behöver sjudubblas fram till 2030 för att möta behovet. 

Vi föreslog därför i augusti att nämnden skulle ta fram en plan för att nå detta mål 

och skapa 11 nya ST-block i geriatrik för att klara kompetensförsörjningen. Styret 

avvisade förslagen, men sköt sedan i internbudgeten i alla fall till medel till 7 nya 

ST-block i geriatrik. 

I september gick styret också fram med ett förslag om att införa ett vårdval inom 

logopedi. Vi var kritiska till detta förslag eftersom det inte bidrar till att lösa 

grundproblemet inom den skånska logopedin, nämligen att Region Skåne har 

betydligt färre logopeder per capita än resten av landet. Det är ett problem som 

snarare riskerar att förvärras, att döma av erfarenheter från Stockholm där många 

logopeder väljer bort att arbeta inom vårdvalet. Vi föreslog istället en lång rad andra 

åtgärder för att förbättra tillgängligheten och bli en mer attraktiv arbetsgivare för 

logopeder, men röstades än en gång ner av styret och SD. 
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Primärvårdsnämnden 

2023 innebar stora förändringar för primärvårdsnämnden, som både fick ett 

kraftigt utökat uppdrag i form av beställaransvaret inom Hälsovalet, som tidigare 

legat på HSN, och för första gången på många år tilldelades en budget som ställde 

krav på nedskärningar för att nå en ekonomi i balans. Dessa nedskärningar har 

också utgjort den huvudsakliga konfliktlinjen mot styret i nämnden. De har i 

oproportionerligt stor utsträckning drabbat östra Skåne, där styret lagt ner 

vårdcentralen i Degeberga och ersatt den med en filial, stängt kvälls- och 

helgmottagningen i Sjöbo, lagt ner distriktssköterskemottagningen och BVC-filialen 

i Hästveda samt BVC-filialen i Köpingebro, samt rivit upp redan fattade beslut om 

att öppna en distriktssköterskemottagning i Arkelstorp och en vårdcentral i 

Simrishamn. Flera av besluten har också fattats i strid med den gällande 

delegationsordningen och vi har därför överklagat till besluten till 

förvaltningsrätten, samt vid ett flertal tillfällen ställt styret till svars för felen som 

begåtts.  

När förfrågningsunderlagen för 2024 antogs i december lade vi flera förslag som 

syftade till att förbättra förutsättningarna att bedriva primärvård i östra Skåne, men 

vi har till exempel också drivit att kompetensen för att ta hand om psykisk ohälsa i 

primärvården ska öka, att ersättningarna för att ge vård till flyktingar och 

papperslösa ska höjas och att nämnden ska arbeta aktivt för att vända den negativa 

listningsutvecklingen inom den offentliga primärvården. Under hösten stängdes 

också den specialiserade palliativa avdelningen i Trelleborg på grund av 

personalbrist och vi har därför föreslagit att nämnden ska anta en handlingsplan för 

att öppna den igen. Samtliga förslag har avvisats av styret. 

 

PHHN 

De stora konfliktfrågorna inom psykiatriområdet har under 2023, liksom under 

föregående år, varit köerna till barn- och ungdomspsykiatrin och de begränsade 

öppettiderna för psykakuten i Kristianstad. Styret har under flera år kraftigt 

underfinansierat BUP i förhållande till det ökande behovet, vilket lett till stora 

problem med personalförsörjningen och långa väntetider för patienterna. Vi har 

därför drivit att mer pengar ska tillföras verksamheten för att uppnå balans mellan 

uppdrag och resurser, men inte fått gehör för våra förslag. 

Den psykiatriska akutmottagningen i Kristianstad har hållit stängt från 16.30 till 

8.00 sedan juni 2022, vilket fått allvarliga konsekvenser för patienterna, andra delar 

av vården och även polisen som tvingas lägga orimligt mycket tid på att skjutsa 

patienter till andra delar av Skåne under de tider då akutmottagningen varit stängd. 
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Vi fick under 2022 igenom ett förslag om att nämnden skulle anta en handlingsplan 

för att åtgärda personalbristen i samråd med personal, lokala chefer och fackliga 

företrädare, men när vi under 2023 efterfrågade detta aviserade styret att de inte 

hade för avsikt att verkställa beslutet. Vi gick därför i november fram med ett 

initiativärende där vi föreslår att en särskild lönesatsning ska genomföras inom VO 

Kristianstad och att man även ska se över andra former av förmåner som kan göra 

det mer attraktivt att arbeta där. Styret avslog det i december, utan att kunna 

presentera några egna förslag. 

Under 2023 har styret också genomfört ett antal försämringar inom habilitering- 

och hjälpmedelsverksamheten. I februari stoppades förskrivning av motoriserade 

hjälpmedel för dynamisk ståträning (Innowalk). I juni drog styret in möjligheten till 

rehabilitering i varmt klimat för reumatiker och neuropatienter, samtidigt som de 

ökade kraven på körtid för eldriven rullstol. I december drev de igenom 

nedläggningen av specialenheten Dumle, en unik verksamhet som riktade sig till 

personer på tidig utvecklingsnivå, det vill säga med kognitiva förmågor upp till 

motsvarande 18 månaders nivå. Vi lade förslag om att stoppa alla de här besluten, 

men styret avslog dem med stöd av SD i samtliga fall. 

 
SJUKHUSSTYRELSERNA 
Sjukhusstyrelserna har under 2023 gått med rekordstora underskott. I samtliga 

sjukhusstyrelser har vi under året argumenterat för att den tilldelade ekonomiska 

ramen inte överensstämmer med kostnaderna för vårduppdraget, och vi har begärt 

att respektive styrelse ska vända sig till regionstyrelsen och äska mer pengar för att 

sjukhusen inte ska behöva göra nedskärningar. Detta har inte vunnit gehör. 

Vid behandlingen av planeringsdirektiven för 2024 har vi konsekvent yrkat att 

yttrandena från sjukhusstyrelserna skulle innehålla uppgifter om hur mycket pengar 

som behövs för att klara av sjukvårdsuppdraget utan att nedskärningar behöver 

göras. Detta vann inte gehör.  

 

SUS 

Vi har vid återkommande tillfällen begärt att sjukhusstyrelsen ska tillskriva 

regionstyrelsen och begära en ekonomisk ram som stämmer överens med 

kostnaderna för vårduppdraget. Dessa yrkanden har konsekvent röstats ned av 

styret. Vi valde därför att tillskriva revisionen efter att vårt senaste yrkande om att 

tillskriva RS fallit vid mötet den 29 juni.  
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Med anledning av att regionstyrelsens ordförande meddelat att sjukvårds-

förvaltningarna inte förväntas hålla budget och att särskilda skäl skulle åberopas i 

regionfullmäktige, ville vi socialdemokrater under hösten att sjukhusstyrelsen skulle 

besluta att inte genomföra några nedskärningar på SUS. Förslaget avslogs. 

Efter att SUS anmält sig själv till IVO för att patienter avlidit till följd av långa 

ledtider inom cancervården lämnade vi 2022 in ett initiativärende om behov av 

åtgärder för att stärka cancervården. Vi socialdemokrater krävde att en 

handlingsplan med kostnadsberäknade förslag på åtgärder skulle tas fram för 

cancersjukvården på SUS och att SUS även skulle ha ett särskilt fokus på 

väntetiderna för operation inom cancer i lever och bukspottskörtel. Ärendet 

behandlades i början av 2023 och bifölls ej. 

Med anledning av att de geriatriska slutenvårdsplatserna är förhållandevis få i Skåne 

jämfört med övriga delar av landet och att Skånes universitetssjukhus är i behov av 

fler geriatriska slutenvårdsplatser lämnade vi in ett initiativärende om den 

geriatriska vården. Det innehöll fyra olika förslag för att stärka den geriatriska 

vården på SUS. Ärendet bifölls inte, styret hänvisade till en pågående utredning 

som snart skulle vara klar som tittade över geriatriken på SUS.  

 

HELSINGBORG 

När sjukhusstyrelsen fastställde kompetensförsörjningsplanen yrkade vi att lokala 

långsiktiga målsättningar och strategiska områden skulle föras in i planen. Ett 

liknande förslag bifölls av styret redan 2022 men någon justering i enlighet med 

beslutet gjordes aldrig inför 2023, men förslaget bifölls åter igen. 

S-gruppen har lämnat in ett initiativärende om en plan för fler vårdplatser i 

Helsingborg. Det var med anledning av att sjukhuschefen i Helsingborg varit tydlig 

i media med att det behövs fler vårdplatser för att kunna tillgodose 

nordvästskåningarnas vårdbehov. Vi lämnade in ärendet tillsammans med 

Miljöpartiet. I initiativärendet föreslog vi att det skulle tas fram en plan för 30-40 

nya vårdplatser på Helsingborgs lasarett. Ärendet bifölls något oväntat på mötet i 

september och en kostnadsberäknad plan har tagits fram. 

Med anledning av att regionstyrelsens ordförande inför regionfullmäktige 

meddelade att sjukvårdsförvaltningarna inte förväntades hålla budget, lämnade vi in 

ett initiativärende där vi krävde att styrelsen omedelbart skulle pausa de delar av 

handlingsplanen som innebar nerdragningar i verksamheten. Ärendet besvarades. 
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KRISTIANSTAD 

S-gruppen lämnade in ett initiativärende om en förbättrad geriatrisk vård på CSK. 

Vi yrkade att sjukhusstyrelse Kristianstad skulle utreda behovet av en geriatrisk 

vårdavdelning på CSK och återkomma med förslag. Vi yrkade också att 

förvaltningschefen skulle få i uppdrag att ta fram en plan för inrättandet av 

geriatriska slutenvårdsplatser på CSK och få i uppdrag att återkomma till styrelsen 

med förslag på utökning av antalet ST-utbildningar inom geriatrik. Styrelsen valde 

att bifalla den första attsatsen.  

 

YSTAD 

S-gruppen har drivit frågan om att införa nattillägg för sjuksköterskor även i Ystad. 

Det är något som finns på andra sjukhus. Det skulle innebära mer jämlika villkor 

och att rekryteringen underlättas. Region Skåne fattade dock beslut om att istället 

höja OB-ersättningen vid alla sjukhus och detta finansierades delvis genom att 

nattillägget drogs in för alla.  

I mars genomfördes en demonstration i Ystad för lasarettet och mot nedskärningar. 

Våra företrädare deltog. Det blev en bra uppslutning med fler än 500 deltagare trots 

dåligt väder.  

Strax innan jul fattade sjukhusstyrelsen beslut om att stänga barnmottagningen i 

Trelleborg. Ystad har ansvaret för denna verksamhet och tanken är istället att 

barnen ska flyttas till mottagningen i Ystad. Vi socialdemokrater yrkade avslag på 

förslaget och ville även möjliggöra för sjukhusstyrelsen i Trelleborg att ta över 

verksamheten. Förslaget avslogs.  

 

TRELLEBORG 

Den socialdemokratiska gruppen lämnade strax innan jul in ett initiativärende om 

att sjukhusstyrelsen skulle försöka ta över ansvaret för barnmottagningen som lyder 

under Ystads sjukhusstyrelse. Anledningen var förslaget om att stänga ner 

verksamheten och ärendet var tänkt som en del i ett försök att rädda mottagningen.  

 

ÄNGELHOLM 

Sjukhusstyrelsen har antagit ekonomiska handlingsplaner som inte varit siffersatta 

eller konsekvensbeskrivna, något vi socialdemokrater ifrågasatt. Vi har även yrkat 

att åtgärdsplanerna skulle pausas med hänvisning till vad regionstyrelsens 

ordförande sagt om att vården inte ska behöva drabbas av nedskärningar. Förslagen 

har avvisats av styret.  
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HÄSSLEHOLM 

Ekonomin har varit ett återkommande problem på sjukhusstyrelsens agenda. Vi har 

kritiserat den bristande ekonomistyrningen vid flera tillfällen. Vårdproduktionen 

har dock ökat under året och köerna har kunnat kortas.  

 

LANDSKRONA 

Även Landskrona har dragits med stora underskott under året. Gruppen har 

kritiserat föreslagna ekonomiska åtgärdsplaner för att inte innehålla tillräckliga 

åtgärder för att nå en budget i balans.   

 

NORV 

Den nya nämnden för operativ regiongemensam verksamhet ansvarar för 

förvaltningarna medicinsk service samt IT och MT.  

Medicinsk service har under året utrett förutsättningarna för medborgarna att boka 

tid på vårdcentral via 1177 på telefon. Slutsatsen var att det inte var lämpligt att 

införa möjligheten innan SDV blivit infört i Skåne. Vi deltog i en gemensam 

protokollsanteckning med samtliga partier i nämnden och att arbetet skulle 

återupptas när SDV införts.  

S-gruppen lade ett initiativärende om åtgärder för en bättre arbetsmiljö inom 

laboratoriemedicinen. Arbetsmiljön har under lång tid varit bekymmersam inom 

labbmedicinen. Ett stort antal biomedicinska analytiker har valt att lämna Region 

Skåne som arbetsgivare. Den psykosociala arbetsmiljön har försämrats så pass 

mycket att Vårdförbundet strax innan sommaren hotade att stänga 

laboratoriemedicin bas i Lund. Vi föreslog därför att förvaltningschefen för 

Medicinsk service skulle få i uppdrag att tillsammans med berörda fackförbund ta 

fram åtgärder för en förbättrad arbetsmiljö inom laboratoriemedicinen. Förslaget 

avslogs. 

 

TANDVÅRD 

Liksom tidigare år har vi fortsatt att driva att de skånska tandvårdstaxorna ska 

sänkas till nivån som anges i den statliga referensprislistan. Den styrande 

majoriteten har istället valt att höja avgifterna ännu mer än tidigare.  

Det finns inget självändamål med att bedriva regional verksamhet i 

aktiebolagsform. Särskilt inte när det rör sig om så tydligt politiska frågor som 

tandvård där insyn är av största vikt.  
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Vi har i en motion därför föreslagit att Folktandvården Skåne avbolagiseras och 

återskapas som en egen förvaltning i Region Skåne. Och att en politisk nämnd 

inrättas med driftledningsansvar för den återskapade förvaltningen.  

HSN fattade genom ett ordförandebeslut strax innan jul beslut att sänka 

ersättningen till dem som tillhandahåller tandvård för de mest utsatta 

patientgrupperna inom N, S, och F-tandvård. För Folktandvårdens del beräknas 

minskade intäkter om 9 miljoner kronor. Beslutet strider mot tandvårdslagen. 

 

Sektor regional utveckling 
 

Allmän regional utveckling 

Under 2023 fortsatte vi att arbeta för att Region Skåne ska ta ett större regionalt 

ansvar för frågor kring jobb, tillväxt, infrastruktur, energi samt klimat- och 

miljöfrågor.  

Det rådande energiläget har fortsatt vara en av de mest aktuella frågorna. Effekt- 

och kapacitetsbristen har länge påverkat Skåne genom höga elpriser och begränsade 

möjligheter för tillväxt. Situationen förvärrades under energikrisen och blottade 

behovet av en mer robust och resilient energiförsörjning i Skåne. Under året tog vi 

flera initiativ på området och la förslag i effektkommissionen, regionala 

utvecklingsnämnden och i regionstyrelsen.  

Förslagen som fördes fram handlade bland annat om anslutningskostnaderna för 

havsbaserad vindkraft, vikten av etableringen av mer vindkraft och att bygga mer 

förnybar energi i Regions Skånes regi. Skånes effektkommission har under 2023 

tagit fram en färdplan för Skånes elförsörjning med målsättningen att öka Skånes 

självförsörjningsgrad av eleffekten ifrån dagens 15% till 50% år 2030. Under 

framtagandet av färdplanen och vid andra tillfällen har vi påtalat de negativa 

aspekterna av ny kärnkraft och högerns vurmande för densamma.  

Folkhögskolorna har en nyckelroll i frågor gällande jobb, kompetensutveckling och 

tillväxt. Till följd av Tidöpartiernas politik fick många folkhögskolor under året det 

svårt att klara av ekonomin med färre lärare och mindre utbildningsplatser som 

följd. Region Skåne har inte möjlighet att täcka upp för hela summan av minskade 

statliga medel men vi tog initiativ för att se över möjligheten att tillfälligt gå in med 

finansiering för att stödja folkhögskolornas verksamhet, särskilt för de kurser som 

har ett högt värde för hälso- och sjukvården i Skåne.  
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2023 gjorde regeringen och Sverigedemokraterna om den finansieringsmodell som 

reglerar det statliga stödet till folkhögskolorna respektive studieförbunden. Istället 

för Folkbildningsrådet blev det statens uppgift att besluta hur stor del av 

statsbidraget till folkbildningen som ska gå till folkhögskolor respektive 

studieförbund. Det resulterade i en viss ökning av anslagen, om än otillräckliga, till 

folkhögskolorna men kraftigt minskade anslag till studieförbunden.  

Både studieförbundens och folkhögskolornas verksamheter bidrar till att skapa 

mening, samhörighet och socialt umgänge. Det kan vara en väg ut ur ensamhet och 

isolering och kan ge positiva avtryck på hälsa och välbefinnande. Neddragningarna 

på folkbildningen kan ge effekter på folkhälsan där vi under året påtalat att 

insatserna måste riktas där behoven är som störst.  

Regionala utvecklingsnämndens presidium har under året besökt de skånska 

kommunerna i syfte att diskutera frågor kring regional utveckling. Dialogerna har 

främst handlat om energiförsörjning, tillväxt och kompetensförsörjning, folkhälsa 

och infrastruktur. Arbetet fortsätter 2024.  

För att klara av fler godstransporter och mer persontrafik måste vi se till att Skåne 

får de satsningar på infrastruktur som det finns behov av. Regeringens beslut att 

stoppa projektet Lund-Hässleholm påverkade i hög grad diskussionen om 

infrastruktur i Skåne under 2023. Det 10 månader långa avbrottet gällande sträckan 

Lund-Hässleholm, innan regeringen gav nytt klartecken för fortsatt projektering, 

kan innebära 4–6 års försening innan ett nytt dubbelspår finns på plats.  

Dessvärre går Region Skånes miljöarbete åt fel håll på flera områden. I 

Hållbarhetsberedningen har vi agerat för att höja ambitionsnivån i arbetet för att 

uppnå de strategiska målen i Miljöprogram för Region Skåne 2030. 

 

Kultur 

I det socialdemokratiska budgetförslaget ville vi förstärka kulturnämndens budget 

och ge den full uppräkning, 5,3 miljoner mer än styret. En viktig prioritering för att 

stärka verksamheterna vars budgetar nu urholkas av ökade pris- och lönekostnader.  

Under 2023 fortsatte Socialdemokraterna att arbeta för större geografisk spridning 

av kulturutbudet i Skåne, att prioritera barn- och ungdomskultur och det fria 

kulturlivet. 

Vi socialdemokrater yrkade att planeringsdirektivet inför budget 2024 skulle 

återremitteras för att kompletteras med uppgifter om hur mycket pengar det 

behövs för att klara av verksamheten utan att nedskärningar behöver göras.  
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I framställan till kulturrådet för statsbidrag till regional kulturverksamhet inom 

ramen för kultursamverkansmodellen så yrkade vi på att det tas höjd för den höga 

prisutvecklingen. 

I frågan om fler mötesplatser för seniora invånare efterlyste vi konkreta förslag 

från styret och påpekade studieförbundens viktiga roll i sammanhanget – där styrets 

partikamrater i regeringen tog bort en tredjedel av anslagen. 

Under 2023 deltog vi i förarbetet för framtagande av en ny regional kulturplan för 

Skåne 2025-2028 och ville ge förvaltningen i uppdrag att särskilt uppmärksamma 

frågor som miljöarbete/Agenda 2030, mångfald och konstens frihet samt kulturens 

roll i det demokratiska arbetet. 

Socialdemokraterna fortsatte arbeta för att den neddragning av verksamhetsstödet 

som styret genomfört gällande Regionmuseet i Kristianstad skulle återställas.  

Vi yrkade även på att muntlig redovisning av verksamheter som erhåller 

utvecklingsmedel/bidrag genomförs vid ett av kulturnämndens sammanträde under 

ett verksamhetsår.  

 

Kollektivtrafik 

Det finns tydliga ideologiska skillnader mellan styret och Socialdemokraterna i 

synen på vad kollektivtrafik ska vara. För oss är kollektivtrafiken en samhällsservice 

som finns till för invånare och besökare i hela Skåne. 

2023 inleddes med att styret höjde biljettpriserna med cirka 10 procent. Vi startade 

en kampanj för att stoppa höjningen och samlade in över 14 000 namn-

underskrifter, vilka lämnades över till kollektivtrafiknämndens ordförande i 

samband med regionfullmäktige i februari. Istället för en höjning i enlighet med 

konsumentprisindex föreslog vi att taxorna skulle höjas med 2 procent, i enlighet 

med Riksbankens inflationsmål, vilket vi också föreslog i ett initiativärende under 

hösten.  

När utvärderingen av prishöjningen redovisades efter sommaren påstods det att 

prishöjningen inte påverkat försäljningen negativt. Utvärderingen utelämnade flera 

aspekter. Till exempel danskarnas resandeökning över sundet, att SJ inte trafikerade 

Västkustbanan under sommaren samt  effekterna av en fortsatt indexering av 

biljettpriserna enligt konsumentprisindex (KPI).  

Vår kritik får anses besvarad eftersom styret inför prisjusteringen 2024 gjorde ett 

avsteg från beslutet att indexera i enlighet med konsumentprisindex, där vi i 

december 2023 yrkade höjning i enlighet med Riksbankens inflationsmål och en 
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generösare seniorrabatt med 25 procents rabatt på alla biljetter samt ett periodkort 

på 500 kronor för personer över 70 år.  

Av de som använder serviceresor kommer inte alla ha möjlighet att använda den 

allmänna kollektivtrafiken, därför påtalade vi i kollektivtrafiknämnden att en 

prishöjning för serviceresor inte bör användas som incitament för att överflytta 

resor från den särskilda till den allmänna kollektivtrafiken. Socialdemokraterna 

yrkade på 2 procents höjning av avgifterna medan styret drev igenom 5 procents 

prisökning.  

Under 2023 har vi på olika sätt fortsatt att arbeta för en mer jämlik och tillgänglig 

kollektivtrafik. Vi fick igenom en översyn av betalningsmöjligheterna på 

regionbussarna, som från och med årsskiftet inte tar emot bankkort som 

betalningsalternativ, som ska presenteras i början av 2024. 

Under hela året förde vi fram att det krävs åtgärder för att höja kvaliteten och 

resenärernas betyg. 2023 låg målsättningen om att 80 procent av resenärerna ska 

vara nöjda med Skånetrafiken år 2025 långt under mål och NKI Kund Prisvärt 

sjönk kraftigt efter prishöjningen och låg under hela året på drygt 30 procent.  

I november 2021 lade vi en motion, i vilken vi föreslog att Region Skåne, på prov, 

tar över driften för trafikavtalen Landskrona stad samt Eslöv stad och region. 

Motionen behandlades under 2023 och i debatten förde vi fram argument för att ta 

över trafiken i egen regi. Vi har under året vid flera tillfällen verkat för att trafiken 

ska tas över i egen regi i takt med att avtalen löper ut.    

Under 2022 gjorde vi handslag med både Kommunal och Seko med avsikten att 

säkerställa en hållbar arbetssituation, arbetsmiljö och trygga anställningar för 

personalen som arbetar inom den skånska kollektivtrafiken. 2023 lämnade vi in en 

motion i linje med innehållet i handslagen. Det handlar om att säkerställa god 

arbetsmiljö och goda arbetsvillkor för personalen som arbetar på uppdrag av 

Skånetrafiken. Förslagen är att det i trafikupphandlingar ska ställas högre krav kring 

personalens arbetsvillkor, med tillsvidareanställning och 100 % tjänstgöringsgrad 

som norm; arbetstagarorganisationer ska ha mer insyn och möjlighet att påverka 

vid Region Skånes upphandlingar; kundvärdarnas säkerhetsansvar på pågatågen 

återinförs; det ska införas dubbelbemanning på utsatta avgångar. 

Omläggningen av Lunds lokaltrafik den 20 augusti möttes av massiv kritik. Kritiken 

kom från både resenärer och personal och handlade bland annat om försämrad 

arbetsmiljö för buss- och spårvagnsförare, avvikelser från tidtabellen, nya körvägar 

och tillgängligheten på bussarna. Under hösten föreslog Socialdemokraterna i 

kollektivtrafiknämnden åtgärder i syfte att förbättra situationen.   
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De styrande partierna valde att lyssna på Socialdemokraternas krav om 

halvtimmestrafik och backade till slut om att dra ner pågatågstrafiken på de nya 

dubbelspåren Ängelholm-Maria.  

Socialdemokraterna har i flera sammanhang lyft ambitionen för kollektivtrafikens 

utveckling där utgångspunkten tagit fasta på att kollektivtrafiken ska drivas mer 

utifrån behoven som finns än betalningsviljan. Kollektivtrafik är ett gemensamt 

samhällsansvar som ska användas för att underlätta för medborgarna och 

möjliggöra fortsatt utveckling i hela Skåne.   

 

Greater Copenhagen 

Greater Copenhagen har under året fortsatt fokuserat på ökad integration inom 

geografin. Greater Copenhagen Task Force bestående av GCC, representanter från 

de danska och svenska regeringarna, Dansk Industri, Sydsvenska industri och 

handelskammaren och Öresundsbrokonsortiet har fortsatt arbeta under året. 2023 

hölls det tredje mötet där gränsregionala utmaningar och politiska prioriteringar 

diskuterades.  

En rapport togs fram där GCC jämförs med storstadsregioner som Berlin, 

Helsingfors, Stockholm, Oslo, Hamburg och Boston. Rapporten visar att 

storstadsregionen Greater Copenhagen är ledande när det gäller att investera i 

forskning och utveckling. Men samtidigt lyckas Greater Copenhagen inte attrahera 

lika mycket venture capital som många andra storstadsregioner och utländska 

investeringar hamnar oftare i Berlin och Helsingfors än i vår region. Bestyrelsen 

åkte under året också på en studieresa till Berlin för att lära sig mer om andra 

storstadsregioners arbete med investeringar och tillväxt.  

Under året slopade Danmark gränskontrollerna mot Sverige. GCC gick ut medialt 

och argumenterade för ett liknande agerande i Sverige. Den svenska regeringen 

under året skickat ut ett lagförslag på remiss om att återinföra en lag om tillfälliga 

förbud att transportera personer utan giltiga identitetshandlingar till Sverige. GCC 

har uppmanat regeringen att inte fatta beslut om en sådan lag och visat på de 

konsekvenser som ID-kontroller innebär för vår region.  

Under året har GCC tagit fram en rapport tillsammans med STRING om hur 

vägtransporter kan öka med 120 procent och gods på järnväg kan minska 

ytterligare när Fehmarn Bält-förbindelsen öppnar. Detta om inte investeringar görs 

i infrastrukturen i Sverige och Danmark för att lösa flaskhalsar och 

kapacitetsproblem  
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Regionsamverkan Sydsverige 

2023 beslutade Statens kulturråd att anslå 1,8 mkr årligen till Sydsverige för att 

utveckla samarbetet mellan Region Blekinge, Region Halland, Region Jönköpings 

län, Region Kalmar län, Region Kronoberg och Region Skåne. Anslaget är ett 

långsiktigt driftsanslag inom ramen för kultursamverkansmodellen. Varje region 

lägger 160 tkr och staten bidrar med 1,8 mkr vilket sammantaget ger 2 760 tkr att 

använda för genomförande av insatser i det sydsvenska positionspapperet för 

kultur. Det handlar om dans, bibliotek och läsfrämjande, kulturarv, filmkultur, 

hemslöjd, litteratur samt bild och form.  

För första gången arrangerade RSS ett sydsvenskt kulturpolitiskt toppmöte. Under 

två dagar möttes nya och mer etablerade kulturpolitiker från Sydsveriges 77 

kommuner och sex regioner för föreläsningar, erfarenhetsutbyte och samtal kring 

kulturpolitik. 

RSS tog också beslut om att införa en sommarbiljett i Blekinge och Skåne. Från 

den 15 juni till 15 augusti är det möjligt att ta sig runt med kollektivtrafiken i 

Blekinge och Skåne på en biljett.  

Regionsamverkan Sydsverige har presenterat resultat och slutsatser från en 

storregional analys av funktionalitet och gränsöverskridande samband i södra 

Sverige.  I analysen ingår bland annat utvecklingen av pendling, 

arbetsmarknadsregioner, befolknings- och näringslivsstruktur samt hur detta 

påverkar och formar tillväxt- och utvecklingsförutsättningarna i olika delar av 

Sydsverige. 

RSS har också beslutat om att ta fram ett positionspapper om det regionala 

mandatet för att visa varför regionerna är en viktig politisk beslutsarena. 

 

Övrigt 
 

Regionstyrelsen 

I regionstyrelsen har vi agerat genom yrkanden på ärenden samt genom 

initiativärenden. Under året har vi lagt fem sådana iniativ: 

Mer förnybar elproduktion i egen Region Skåne 

Att regionstyrelsen ger regiondirektören i uppdrag att återkomma till 

regionstyrelsen med en plan om hur regionen kan etablera mer vindkraft och 

solkraft i egen regi. 
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Skrivelse till regeringen om att anmälningsplikt inte bör införas i hälso-och 

sjukvården 

Att regionstyrelsen tillskriver regeringen om att anmälningsplikt inte bör införas i 

hälso-och sjukvården 

En realistisk budget för sjukvården 

Att regiondirektören ges i uppdrag att utreda vad en realistisk budget för 

sjukvården innebär i givna regionbidrag för 2024. 

Att ge regiondirektören i uppdrag att återkomma med förslag på beredningsprocess 

som syftar till att möta revisionens kritik rörande otillräcklig beredning av budgeten 

för sjukvården 

Säkra den skånska vårdens byggnader 

Att regiondirektören får i uppdrag utreda förutsättningarna att köpa de av SBB 

ägda fastigheter och lokaler som idag används för Region Skånes verksamhet 

Inga skånska skattepengar till Rysslands krigskassa 

Att regionstyrelsen ger regiondirektören i uppdrag att se över Region Skånes inköp 

utifrån att regionen inte ska ge varken direkt eller indirekt stöd till den ryska 

krigskassan 

 

Personalfrågor 

Personalfrågorna är ständigt aktuella inom Region Skåne. Kostnaderna för inhyrd 

personal har ökat kraftigt sedan förra året. Regiondirektören har dock infört ett 

hyrstopp från den 1 oktober 2023. Då ska inte längre sjuksköterskor kunna hyras in 

dagtid. Det är ett första steg. Ett totalt hyrstopp för sjuksköterskor infördes i ett 

andra steg i januari 2024. 

Under året har vi i samverkan med Kommunal Skåne tagit fram en motion om att 

införa gratis arbetsskor för vårdpersonalen i Region Skåne. Det är en viktig åtgärd 

för en bättra arbetsmiljö.  

Vi har även lämnat in en motion om att stärka undersköterskornas roll i vården.  

Under året har undersköterska blivit en skyddad yrkestitel. Vi har genom ett 

initiativärende i personalnämnden föreslagit att Region Skåne ska betala 

ansökningsavgiften för de undersköterskor som ansöker om bevis för sin yrkestitel. 
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Fastighets- och Servicenämnden 

Under 2023 har vi verkat för att verksamheterna inom fastighets- och 

servicenämndens ansvar fungerar och utvecklas. Tvättade kläder ska finnas på plats, 

mat ska levereras till patienterna, ventilationen ska fungera, städningen ska utföras i 

tid och med hög kvalitet, fastigheterna ska underhållas, renoveras och byggas så att 

det passar för verksamheten idag och för framtidens behov.  

Under året deltog vi i beslutet att även låta Ystad lasarett inkluderas i det nya 

måltidskonceptet. Utgångspunkten är att samtliga patienter i Skåne ska ha rätt att få 

lika bra mat och samma möjlighet att välja mellan olika rätter. För Ystad innebär 

beslutet att sjukhusköket behöver anpassas för det nya måltidskonceptet.  

Servicevärdarna är viktiga för att frigöra tid från vårdutbildad vilket bland annat ger 

vinster i form av minskad stress och förbättrad arbetsmiljö. Därtill förbättras 

hygienen när vårdpersonal slipper växla mellan städuppgifter, mathantering och 

patientkontakt. Socialdemokraterna verkar för att servicemedarbetarna garanteras 

goda arbetsvillkor och en god arbetsmiljö. 

Region Skåne har ett viktigt och nödvändigt miljö- och klimatarbete framför sig 

och miljöarbetet har varit aktuellt även under 2023. Fastighet- och servicenämnden 

är en viktig aktör i regionens energi- och hållbarhetsarbete och Socialdemokraterna 

har verkat för att ta ytterligare steg mot att nå miljöprogrammets mål för 2030. I 

enlighet med den nationella livsmedelsstrategin och Region Skånes miljöprogram 

ska minst 60 procent av Region Skånes livsmedelskonsumtion utgöras av 

ekologiska livsmedel i utgången av 2030. Socialdemokraterna har under året 

påpekat att arbetet med att upphandla mer ekologiskt måste prioriteras. För att 

uppnå målet ska i första hand ekologiska, närproducerade livsmedel väljas och i 

andra hand ekologiska livsmedel. Mellan 2017 och 2021 låg den ekologiska andelen 

livsmedel inom spannet 37—47 procent. Under 2022 var andelen ekologiska  

livsmedel enbart 29 procent och 2023 verkar bli ännu ett dystert år.  

Regionfastigheter driver Region Skånes arbete med energieffektiviseringar och 

miljöförbättrande åtgärder i enlighet med regionfullmäktiges och regionstyrelsens 

policyer och riktlinjer. Socialdemokraterna har verkat för att Region Skåne ska skala 

upp arbetet för att främja och utveckla den egna verksamhetens energiförsörjning 

med förnybara energikällor såsom vind- och solel.  

I Beredningen för Strategisk Fastighetsutveckling fattades beslut i enighet mellan 

partierna att gå vidare med Smörlyckalternativet för det nya sjukhuset i Lund. 

Regionstyrelsens ställde sig därefter bakom denna inriktning.  
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Regionfullmäktigegruppen  
Almroth, Birgitta    Andersson, Paul  

Ar Rawi, Aqba    Asserfors, Susanne  

Augustsson, Tommy    Christensen, Tina  

Danielsson, Ann                                    Dilton, Carina  

Dramer, Erol    Eriksson, Birgitta   

Esbjörnsson, Jonas                Fritzon, Henrik  

Granlund, Marie                    Göthed, Leif  

Hogerud, Anna-Lena                                 Hovbrand, Christer  

Högfeldt, Ida-Therese                               Ingers, Anna  

Ingvarsson, Pia                                          Johnsson, Linda  

Jokel, Hanna    Jönsson, Susanne  

Molldén, Annika                                       Nilsson, Irene  

Nilsson, Lennart                                        Olsson, Christer  

Olsson, Mattias                                         Pasalic, Nihad  

Persson, Helen                                          Pettersson, Johan  

Pinjefors, Stefan                                       Reepalu, Ilmar  

Revemark, Petra                                       Schönström, Andreas  

Skoog, Mikael    Svensson, Carina  

Svärd, Anders    Thulin, Ulrika  

Tornqvist, Gunilla                                      Twete, Klara  

Wallentheim, Anders                                  Westlund, David  

Wharton Stjärnskog, Maria  Özer, Mecide  

1:e och 2:e ersättare  

Sydvästkretsen I 

Mathias Persson 

Anna Hansson 

  

Sydvästkretsen II 

Viktor Eriksson 

 

Mellankretsen 

Pierre Sjöström 

Eva Lilja 

  

Nordostkretsen 

Ronny Nilsson 

Lena Dahl Wahlgren 
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Sydostkretsen 

Skoog, Per 

  

Nordvästkretsen 

Mikael von Krassow 

Jessica Andersson 

 

Adjungerade:  

Petra Bergquist 

Stefan Pettersson 

Marianne Eriksson 

Birgitta Cestrone Nyman 

 

Regionfullmäktigegruppens sammanträden 
Fullmäktigegruppen har sammanträtt vid sex tillfällen.  

 

Gruppstyrelse 2023 
Henrik Fritzon, ordförande 

Anna-Lena Hogerud, vice ordförande  

Mattias Olsson, ledamot 

Carina Svensson, ledamot  

Anna Ingers, ledamot 

Jonas Esbjörnsson, ledamot 

Andreas Schönström, ledamot 

Maria Wharton Stjärnskog, ledamot 

David Westlund, ledamot 

Tony Johansson, gruppsekreterare 

Irene Nilsson, adjungerad (RF presidium) 

 

Revisorer 
Christer Hovbrand 

Susanne Jönsson  
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Gruppledare 2023 
Regionstyrelsen  Henrik Fritzon, Kristianstad  

Regionfullmäktiges presidium  Irene Nilsson, Hässleholm 

Fastighets- och servicenämnden  Nihad Pasalic, Malmö 

Personalnämnden  David Westlund, Eslöv 

Beredningen för strategisk fastighets- 

utveckling  Mattias Olsson, Lund  

Hälso- och sjukvårdsnämnden  Anna-Lena Hogerud, Lund  

(t.o.m maj) 

Hälso- och sjukvårdsnämnden  Carina Svensson, Malmö  

(fr.o.m. juni) 

Valberedningen  Mattias Olsson, Lund 

Psykiatri-, habilitering- och hjälpmedels- 

nämnden     Maria Wharton-Stjärnskog, Skurup 

Regionala utvecklingsnämnden     Anna Ingers, Helsingborg 

Sjukhusstyrelse Ängelholm     Susanne Jönsson, Ängelholm  

Sjukhusstyrelse Kristianstad     Marianne Eriksson, Kristianstad 

Sjukhusstyrelse Helsingborg     Mikael Skoog, Helsingborg 

Sjukhusstyrelse Ystad     Birgitta Cestrone Nyman, Ystad 

Sjukhusstyrelse SUS     Carina Svensson, Malmö  

    (t.o.m maj) 

Sjukhusstyrelse SUS     Mattias Olsson, Lund (fr.o.m juni) 

Sjukhusstyrelse Trelleborg     Birgitta Almroth, Trelleborg 

Sjukhusstyrelse Hässleholm     Anders Wallentheim, Hässleholm 

Sjukhusstyrelse Landskrona     Mecide Özer, Landskrona 

Primärvårdsnämnden     Jonas Esbjörnsson, Landskrona 

Nämnd för operativ region- 

gemensam verksamhet     Marie Granlund, Malmö 

Kollektivtrafiknämnden     Andreas Schönström, Malmö 

Kulturnämnden     Stefan Pettersson, Ystad 

Hållbarhetsberedningen     Petra Bergquist, Staffanstorp 

Folktandvården i Skåne     Anders Karlsson, Landskrona  

Patientnämnden     Leif Göthed, Svedala 

Revisionen     Yvonne Augustin, Helsingborg 

Skånes Dansteater     Hanna Jokel, Malmö 

Malmö Opera och Musikteater     Linda Johnsson, Malmö 

Styrelsen för stiftelsen Skånska  

landskap m fl.      Björn Abelsson, Lund 
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Region Skåne Holding AB     Mattias Olsson, Lund 

Arvodesberedningen      Joakim Sandell, Malmö 

Musik i Syd     Jan Carlsson, Kristianstad 

Innovation Skåne     Ewa Pihl Krabbe 

 

S-grupper i nämnder, styrelser och beredningar 
Regionstyrelsegruppen (gruppstyrelsen) har sammanträtt inför 

regionstyrelsemötena och bland annat berett gruppens ställningstagande i styrelsen. 

På motsvarande vis har s-grupperna i övriga nämnder, styrelser och beredningar 

arbetat.  

 

Nationella uppdrag 
Följande ledamöter har under året också haft nationella uppdrag 

SKR:s styrelse   Henrik Fritzon, ersättare  

Sjukvårdsdelegationen  Anna-Lena Hogerud, ordförande 

(föräldraledig från maj) 

Sjukvårdsdelegationen   Mikael Skoog, ersättare  

Beredningen för tillväxt och regional utveckling Anna Ingers, ersättare  

Beredningen för digitalisering  Mattias Olsson, ledamot 

Beredningen för kompetensförsörjning Carina Svensson, ledamot 

Kommunalförbundet Svenskt ambulansflyg  Carina Svensson, ersättare 

 

 

S-kansliet i regionen 
Kansliet har bestått av Tony Johansson, Sara Mellander, Jonas Nilsson, Henrik 

Månsson, André Törnkvist, Per Wilkens och Olja Pekusic. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

  

50 

Kristianstad 2023-12-31 

 

För gruppstyrelsen 

    

Henrik Fritzon  Anna-Lena Hogerud   

Ordförande   Ledamot och vice gruppledare 

 

Carina Svensson  Anna Ingers 

Ledamot   Ledamot 

 

Maria Wharton-Stjärnskog Mattias Olsson  

Ledamot   Ledamot 

 

David Westlund  Anderas Schönström   

Adjungerad   Ledamot    

 

Jonas Esbjörnsson  Tony Johansson 

Ledamot   Gruppsekreterare 

 

Irene Nilsson   

Adjungerad     
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SKÅNSKA RIKSDAGSGRUPPENS RAPPORT 2023 
 

2023 var ett tufft år för många. Krig i Ukraina. Krig mellan Israel och Hamas. 

Terrordåd riktade mot svenskar bara för att de är svenskar. Ett allt hårdare tonläge i 

samhället med ökat hets och hat. Skjutningar, sprängningar och gängkriminalitet. 

En alltmer pressad ekonomi för hushållen, liksom för skolan och vården. Kriser har 

hopat sig och den borgerliga regeringen tillsammans med Sverigedemokraterna har 

gjort Sverige farligare och fattigare.  

 

Inflationen drabbade hela Europa, men trots goda grundförutsättningar blev det 

oerhört tufft just i Sverige. Hushållen pressades hårt av höga priser på mat, bränsle 

och stigande räntor. Trots att Sverige gick in i kostnadskrisen med goda 

förutsättningar för att trycka tillbaka inflationen – så har vi nu facit från 

verkligheten - exklusive energi har konsumentpriserna ökat mer i Sverige än i 

jämförbara länder.  

 

När den ekonomiska krisen slår till på det här sättet då är det inte rätt läge att svika 

sina löften gentemot väljarna. Då är det inte rätt läge för massiva skattesänkningar 

för höginkomsttagare. När det är ekonomisk kris, som nu, då måste politiken stötta 

de människor som kämpar. Det är i alla fall så vi socialdemokrater hanterar kriser i 

Sverige. Den socialdemokratiska regeringen gjorde det under Corona-krisen 

eftersom att vi vet att det bygger framtidstro och vi fortsätter nu pressa den 

borgerliga regeringen som tillsammans med Sverigedemokraterna vägrar se till 

vanligt folks bästa.  

 

Vi har lagt förslag på riksdagens bord om höjt barnbidrag, underhållsstöd, ökat 

stöd till våra regioner och kommunen. Förslag om att prioritera vanliga svenska 

hushåll framför höginkomsttagarna och framför bankerna. För samtidigt som 

hyrorna och räntorna på bostadslånen har ökat, så har de svenska storbankerna 

ökat sina vinster. Och 2023 var deras vinster högre jämfört med både våra nordiska 

grannländer och EU. Det handlar om rena övervinster, på hushållens bekostnad. 

 

Istället menar vi att barnfamiljer, pensionärer och vanliga hushåll som kämpar 

måste gå före bankernas övervinster och därför har initiativ i riksdagen tagits för att 

snabbutreda en skatt på bankernas övervinster.  

 

Vi socialdemokrater menar istället att Sverige ska bli lite mer som Sverige. Ett land 

präglat av rättvisa, respekt och gemensamt ansvar. Och där vi tillsammans skapar 

ett tryggare samhälle med en bättre och mer rättvis ekonomi.  
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Riksdagsåret för Skånegruppen  
Den skånska riksdagsgruppen har med utgångspunkt i det som går att läsa ovan 

varit överens om att det nu är en ännu viktigare del av vårt uppdrag att vara ute i 

våra valkretsar och prata om socialdemokratisk politik.  

 

Mot den bakgrunden har vi försökt intensifiera såväl arbetsplatsbesök, besök i 

partiorganisationen och besök hos fackliga organisationer. Gruppen träffar 

regelbundet fackliga företrädare, deltar i medlemsutbildningar och försöker 

uppmuntra till än fler gemensamma aktiviteter. Det facklig-politiska arbetet innebär 

både ett nära samarbete med fackliga avdelningar och sektioners företrädare och 

medlemskontakter på arbetsplatser. Vi har under 2023 försökt utvecklat ett 

närmare samarbete på avdelningsnivå men upplever det svårare och svårare att få 

tillgång till arbetsplatserna och förbundets medlemmar.   

 

En viktig del i den skånska riksdagsgruppens arbete är att aktivt delta i 

arbetarekommunernas aktiviteter och bidra till att utveckla och stärka 

partiorganisationen. Och ser fram emot att vara en viktig del i 

arbetarekommunernas aktiviteter under EU-valet.  

 

Det vi har haft som gemensamt fokus är hur vi ska utveckla den socialdemokratiska 

politiken och hur vi kan få stöd för den. I det arbetet ligger partidistriktets program 

och partidistriktskongressernas beslut som en grund. Frågor om att stärka 

välfärden, den sociala tryggheten, är självklart prioriterade och kanaliseras genom 

en rad områden. Likaså arbetet med att stärka demokratin, mänskliga rättigheter, 

hållbar utveckling och ökad jämlikhet.  

 

Initiativ har tagits för besök från kommuner, fackliga företrädare från Skåne i 

riksdagshuset. Vid flera tillfällen har även seminarier genomförts i regi av enskilda 

skånska ledamöter i frågor av intresse för Skåne såsom infrastruktur och regional 

utveckling.  

 

En pågående dialog för att på olika sätt, genom aktiviteter såväl i riksdagshuset som 

i valkretsarna, driva frågor av intresse för skånska valkretsar har skett och sker 

kontinuerligt. Ledamöter har också medverkat vid sammankomster såväl i Skåne 

som i Stockholm med Region Skåne och skånska kommunalråd och gruppledare.  

Skånegruppen har också inom ledamöternas respektive ansvarsområden drivit 

frågorna som bland annat antagits av distriktskongresserna. Ibland i form av att 

motioner inlämnats under den allmänna motionstiden men också genom skriftliga 

frågor och interpellationsdebatter.  
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Några av de Skånemotioner som lagts under allmänna motionstiden är:  

Bekämpande av skatteflykt och skatteundandragande 

Tullverkets möjligheter till brottsbekämpning 

En genomgripande översyn av den svenska apoteksmarknaden 

Utbyggnad av infrastruktur i Skåne och ordning på vägarna 

Energipolitik för hela landet 

Förbud mot vinster i välfärden 

 

Ledamöter och utskott 
Skåne läns norra östra valkrets: 

Anna Wallentheim, Justitieutskottet  

Per-Arne Håkansson, Konstitutionsutskottet 

Ewa Pihl Krabbe, Kulturutskottet  

 

Skåne läns södra valkrets: 

Morgan Johannson, vice ordförande Utrikesutskottet  

Marianne Pettersson, Näringsutskottet  

Adrian Magnusson, Trafikutskottet  

 

Skåne läns västra valkrets: 

Niklas Karlsson, ordförande Skatteutskottet  

Yasmine Bladelius, Socialutskottet  

Ola Möller, Socialförsäkringsutskottet  

 

Malmö: 

Joakim Sandell, Finansutskottet  

Rose-Marie Carlsson, Utbildningsutskottet  

Jamal El-Haj, Arbetsmarknadsutskottet  

 

Ersättare under året:  

Agneta Nilsson 20231014 – 20231113 (under Ola Möllers föräldraledighet)  

Arwin Sohrabi 20230522 – 20230716 (under Rose-Marie Carlssons sjukskrivning)  

Zinaida Kajevic 20230306 – 20230807 (under Joakim Sandells föräldraledighet) 

samt 20231127 – 20240130 (under Rose-Marie Carlssons sjukskrivning)  

 

 


